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Do lesoparku pod areálem bývalých Výzkumných
Ústavů přibylo i nové dětské hřiště s houpačkami
a skluzavkou.

V prostorách před Centrem sociálních služeb Běchovice
byla realizována výsadba.
MČ Praha - Běchovice získala prostředky z grantu.

V prosinci proběhla soutěž o nejlépe ozdobený
stromeček přírodními materiály.
Výsledky soutěže budou zveřejněny na webu
www.praha-bechovice.cz.

Městská část Praha Běchovice získala dotaci pro
výstavbu sběrného dvora. Sběrný dvůr bude umístěn
v areálu Výzkumných Ústavů Běchovice v místě
bývalého skladiště uhlí u výtopny.



1. Kontrola účasti zastupitelů
a určení ověřovatelů zápisu

46. zasedání ZMČ Praha – Běchovice
zahájil starosta MČ Ing. Ondřej Mar-
tan dne 4.11.2009 v 18:00 hodin.
Zkonstatoval, že jednání bylo řádně
svoláno a vyhlášeno.

Starosta provedl kontrolu účasti za-
stupitelů:
přítomni: 10 - dle prezenční listiny - viz
příloha tohoto zápisu
omluveni: 1 - Ing. Jiří Santolík, Martin
Jech, Pavel Urban
Další přítomní: tajemnice ÚMČ
Mgr. Jitka Šnajdrová, Jana Šírová

Starosta zkonstatoval, že při přítom-
nosti 10 zastupitelů je zastupitelstvo
usnášeníschopné.

Ověřovateli zápisu byli starostou
určeni Ing. Antonín Kočí, Ing. Petr Kos

2. Návrh na schválení programu
jednání 46. zasedání ZMČ

Po úvodním slovu a určení ově-
řovatelů navrhl starosta program
jednání a přednesl návrh usnesení.
Starosta navrhl znovu hlasovat
o schválení programu.
Hlasování:
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 582
v příloze tohoto zápisu.

Z pléna vystoupil pan Roman
Václavík a sdělil, že má technickou
poznámku týkající se zákona č.
491/2001 Sb., o volbách do zastupi-
telstev obcí, hlavy I, § 1, odstavce 2,
tj. k neslučitelnosti funkce člena
zastupitelstva MČ s funkcí zaměst-
nance zařazeného do ÚMČ.

Mgr. Jaroslav Svátek požádal
o krátkou technickou přestávku
z důvodu projednání možných ne-
jasností.

Starosta vyhlásil v 18:05 hodin
krátkou technickou přestávku, která
skončila v 18:14 hodin.

V 18:14 hodin odešel z jednání Jan
Skopal, nadále je přítomno 9 zastupitelů.

Starosta navrhl opakovaně hla-
sovat o schválení programu.
Opakované hlasování:
pro: 9 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 581
v příloze tohoto zápisu.

3. Návrh na projednání a schválení
zápisů za 44. a 45. zasedání ZMČ
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 9 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 582
v příloze tohoto zápisu.

4. Návrh vlastníků pozemků Jaro-
slava a Marie Flachsových
na pořízení změny územního plánu
hl. m. Prahy k pozemkům parc.č.
734/2 o výměře 1118 m2, 734/3 o vý-
měře 398 m2 a 737 o výměře 938 m2

v k.ú. Běchovice z funkčního využití
ZN - přírodní nelesní plochy na VN -
služby a nerušící výroby
Starosta sdělil, že tento bod není
projednáván poprvé a zastupitelé
i komise pro rozvoj městské části,
dopravu a výstavbu byli s návrhem
již několikrát seznámeni a tento poža-
davek byl již opakovaně projednáván.
Komise si vyžádala stanoviska
od stavebního a živnostenského
odboru ÚMČ Újezd nad Lesy
a s ohledem na skutečnost, že vy-
jádření těchto orgánů nebyla
doporučující, komise vydala k této
věci negativní stanovisko. Žadatel
Jaroslav Flasch se přihlásil o slovo
a namítl, že pozemek kupoval s pří-
slibem MČ,že dojde k jím navrhované
změně územního plánu. Citoval část
ze znaleckého posudku o ceně ne-
movitosti, kde je tato skutečnost
zmíněna. Dále namítá, že pozemek

z jednání zastupitelstva
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Milí spoluobčané,

rok s dvojčíslím nula-devět na konci
utekl jako voda, a po bujarých osla-
vách konce adventu a nástupu roku
nového se většina z nás vrací
do běžné reality všedních dní. Rok
uplynulý byl pro Běchovice jedním
z nejvýznamnějších. Zejména v kon-
textu posledních 20 let se jednalo
o rok na události bohatý.

Vyjma již několikrát zmíněného do-
končení stavby nové mateřské školy
se podařilo začít s realizací nového
sběrného dvora. To co však bylo,
a je pro Běchovice nejdůležitější, je
fakt, že jsme byli schopni se ve větší
či menší míře shodnout na úpravě
nové podoby dokumentace pro
územní plánování. Jak jste již byli
informováni, jednalo se o novou ur-
banistickou studii. Její úlohou bylo,
je a hlavně bude, významně zpřes-
nit stávající podobu zastavitelných
ploch a lépe uspořádat zastavitelná
území. Z dokumentu tak můžete vy-
číst například minimální požadovanou
velikost parcely (800m2) maximální
zastavitelnost pozemků či nejvyšší
možnou podlažnost domů. Studie
také zásadním způsobem řeší nové
umístění parkových ploch a celko-
vou koncepci zeleně.

Základním požadavkem byla lepší
– logičtější koncepce zástavby s dů-
razem na nezvětšování velikosti
zastavitelného území, ale s jeho
efektivnějším rozmístěním. Výsled-
kem je přehledný dokument, který
by měl sloužit jako vodítko pro roz-
hodování zastupitelstva o zástavbě
v letech budoucích.

Vzhledem k tomu, že na korekci
dokumentu spolupracovalo mnoho
občanů, chtěl bych poděkovat
za podnětnou spolupráci a trpělivost
při jednáních samotných. Vynalo-
žené úsilí se v budoucnu jistě
pozitivně projeví, třeba i tím, že se
z Běchovic nestane další satelit bez
občanské vybavenosti s velkými
problémy při hledání míst v mateř-
ské školce, dostupností lékařské
péče či nedostatkem obchodů se
základními potravinami. Celou studii
vč. výkresů najdete na stránkách
městské části Praha-Běchovice
www.praha-bechovice.cz v záložce

slovo starosty

Zápis z 46. mimořádného zasedání
Zastupitelstva MČ Praha – Běchovice
konaného dne 2.12.2009 v zasedací místnosti ÚMČ Praha – Běchovice,
Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9

Běchovice, v sekci územní pláno-
vání.

V čase, který není ekonomicky nej-
lepší je důležité udržet si nadhled
a čistou mysl. Nepodléhejme tedy
tlakům vnějšího prostředí, a buďme
k sobě navzájem tolerantní.

S přáním všeho dobrého do no-
vého roku 2010

Ondřej Martan
Váš starosta



byl dost drahý a byl zakoupen
za účelem podnikání - provozu au-
tobazaru, který však je již dva roky
omezen. V podstatě nemůže takto
dosahovat žádný zisk přesto, že mu
byla přislíbena změna ÚP. Starosta
zkonstatoval, že postoj pana Fla-
sche je pochopitelný, avšak není
mu nic známo o jakémkoliv kladném
závazném stanovisku minulého ZMČ.
Pan Flasch sdělil, že situaci nevy-
čítá současnému ZMČ, není mu
však známo, že by někomu vadil pro-
voz autobazaru a že by s tím byly
problémy. Na dotaz Miloše Jaroše,
zda má pan Flasch nějaký písemný
příslib od ZMČ nebo od bývalého
starosty, pan Flasch odpovídá, že
žádný příslib písemně nemá.
Na dotaz Jiřího Klůny, zda si pan Fla-
sch nepamatuje, z jakého důvodu
magistrát změnu územního plánu
zamítnul, když bývalý starosta o tuto
změnu žádal, Jaroslav Flasch odpo-
vídá, že vyjádření z magistrátu
nedostal, žádost podával v roce cca
2005, poté prý bylo řešení převedeno
do roku 2007. V té době bylo už sta-
novisko zastupitelstva nesouhlasné.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 7 proti: 0 zdržel se: 2
Zdrželi se: Ing. Ondřej Martan, Petr
Požárek
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 583
v příloze tohoto zápisu

5. Návrh na udělení souhlasu
s umístěním do Centra sociálních
služeb Běchovice a s uzavřením
2 nájemních smluv na byt

Starosta sdělil, že bytová komise
posoudila několikrát s komisí soci-
ální a zdravotní žádosti o umístění
do dvou volných bytů v CSS
Běchovice. Starosta předal slovo
členovi komise sociální a zdravotní
Miloši Jarošovi, který informoval, že
posouzení proběhlo v komisi opa-
kovaně, bylo předloženo 8 žádostí,
z toho 7 žadatelů má bydliště mimo
území Běchovic. 5 žádostí nebylo
dále posuzováno z důvodů zdravot-
ního stavu žadatelů, nevhodného
pro zařízení typu CSS. Podrobně
byly posouzeny 3 žádosti, které
byly doporučeny k odsouhlasení, a
to 1 žena, 1 muž a jeden náhradník.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:

pro: 9 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 584
v příloze tohoto zápisu

6. Návrh na uzavření smlouvy
směnné na směnu nemovitého ma-
jetku svěřeného MČ Praha -
Běchovice - pozemku parc.č. 1430/5
zapsaného na LV č. 587 pro k.ú.
Běchovice za pozemky ve vlastnic-
tví XAVEROV, a.s. parc.č. 1368/49,
1377/5, 1377/10, 1377/11, 1380,
1417/3 a 1417/4 zapsané na LV
č. 708 pro k.ú. Běchovice vše za-
psané u Katastrálního úřadu pro
hlavní město Prahu, Katastrální
pracoviště Praha

Starosta informuje, že při pří-
pravě akce HMP - výstavbě
cyklostezek bylo zjištěno, že část
navrhované trasy cyklostezky leží
na pozemcích ve vlastnictví spo-
lečnosti XAVEROV. V návaznosti
na jednání se společností XAVE-
ROV zvolila MČ poměrně standardní
řešení - směnu pozemků. Ze strany
MČ se jedná o pozemky uprostřed
polí, kdy MČ navrhuje pozemky
s převládajícím způsobem využití
orná půda za pozemky v okolí ulice
Mladých Běchovice a v okolí Běcho-
vického potoka směrem na Újezd
nad Lesy. Společnost XAVEROV
souhlasí s touto směnou a s uza-
vřením směnné smlouvy.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 9 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 585
v příloze tohoto zápisu.

7. Návrh na rozpočtové změny MČ
Praha - Běchovice
Starosta předal slovo tajemnici MČ
ke zdůvodnění návrhu na rozpo-
čtové změny. Tajemnice sdělila, že
v podstatě se jedná o narovnání
rozpočtu tak, jak průběžně probíhá
fakturace a tím se mění potřeba
změn v rozpočtových příjmech
a výdajích.
Hlasování:
pro: 9 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 586
v příloze tohoto zápisu.

8. Návrh na projednání petice
Za zelenější Běchovice

Starosta sdělil, že MČ Praha -
Běchovice obdržela od občanů pe-

tici se třemi body, které starosta
přečetl přímo z petice. Obsahem
petice je:
1. aby byl všem občanům Běchovic

neprodleně představen (=vhodně
zveřejněn k nahlížení a připomín-
kování) návrh nového územního
plánu pro MČ Běchovice a aby
nad ním byla vyvolána veřejná
diskuze občanů

2. nestavět - v centru Běchovic I. -
již další vysoké bytové domy

3. území - mezi právě dostavova-
nými domy (Centrum I.)
a Běchovickým potokem (a tratí)
využít jako park.
Starosta k těmto požadavkům

sdělil, že MČ zveřejnila na webo-
vých stránkách informaci o návrhu
koncepce územního plánu s odka-
zem na web hl. m. Prahy hned poté,
co jej obdržela od hl. m. Prahy. Ma-
pová část souborů je však bohužel
natolik kapacitně velká, že nemohla
být zveřejněna ke stažení, je však
možné si ji po předchozí telefo-
nické dohodě se starostou
prohlédnout na ÚMČ. Veřejná dis-
kuze k tomuto bodu bude probíhat
zhruba do konce měsíce listopadu
2009. Všechny MČ by měly odevz-
dat své připomínky do 8. prosince
2009.Tato problematika bude projed-
nána na mimořádném zastupitelstvu.
Dále starosta informoval, že zastu-
pitelé hodlají vzít tuto petici
na vědomí za současného konsta-
tování, že u požadavků 2. a 3.
nejspíše bude velice složité, ne-li
nemožné zasahovat do již nastarto-
vaných právních vztahů mezi MČ
a zhotovitelem předmětné výstavby.
Hlasování:
pro: 9 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 587
v příloze tohoto zápisu.

9. Informace a různé
• Starosta informoval o řešení situ-
ace s osvětlením prostoru před
vlakovou zastávkou, sdělil, že po-
zemky před nádražím patří MČ Praha
- Běchovice, nikoliv však lampa.
Osobně vynaložil veliké úsilí, aby zjis-
til vlastníka lampy s výsledkem, že
lampy jsou nejspíše společnosti EL-
TODO, vše bude ještě upřesněno
a dořešena jejich údržba.
• V rámci probíhající rekonstrukce
prostor před nádražím bylo projed-
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náno, že rekonstrukce proběhne
na náklady společnosti SKANSKA.
• Petra Šubrtová se dotázala, zda
budou moci občané Běchovic podávat
připomínky ke koncepci územního
plánu hl. m. Prahy. ZMČ bude požado-
vat, aby do koncepce ÚP byly
zapracovány požadavky z urbanis-
tické studie, aby byl dodržen
navrhovaný podíl zastavěných území,
rozložení ulic a pod. Připomínky
ke koncepci ÚP, týkající se vodních
ploch, zelených ploch, parků, apod. se
bude MČ snažit zapracovat v maxi-
mální možné míře. Dále sdělil, že jak
již bylo řečeno při projednávání petice
a též byla tato informace uveřejněna
v Životě Běchovic, můžou občané podá-
vat písemné (i elektronicky) připomínky
do konce listopadu na ÚMČ.Připomínky
se bude MČ snažit zapracovat.
• Petra Šubrtová vznesla dotaz, proč
na pozvánce na ZMČ nebyl napsán
bod o projednání petice. Dále se dotá-
zala, jaké vzešly závěry z jednání nad
návrhem studie ÚP. Starosta odpově-

děl, že se velice omlouvá, ale že ne-
stihl tento bod do pozvánky zařadit.
Petra Šubrtová dále sdělila svůj názor,
že zastupitelstvo by se mělo scházet
jenom veřejně, aby občané mohli
u všeho být. Občané by měli vědět, jak
se zastupitelé vyjadřovali ke koncepci
územního plánu. Vznesla dotaz, jak
dopadly výsledky jednání diskusní
skupiny nad připomínkami ke studii
ÚP, zda z tohoto jednání vzešel kom-
plexní dokument. Starosta zdůraznil,
že koncepce návrhu územního plánu
se jeví jako nekompletní dokument
a ani zastupitelé neznají současnou
aktuální podobu této koncepce, pro-
tože jsou do ní stále průběžně
zapracovávány připomínky z urbanis-
tické studie. Z diskusní skupiny vzešla
řada návrhů, které byly diskutované
na komisi, která byla rozšířena o účast
všech zastupitelů. Z těchto návrhů vze-
šly závěrečné připomínky, které byly
předány architektovi s požadavkem,
aby vytvořil z připomínek výslednou
grafickou podobu, která bude připra-

vena na ÚMČ občanům k nahlédnutí.
Měla by být hotova snad do konce
příštího týdne. Studie reprezentuje ře-
šení pouze obytné části, k ostatním
částem mají občané možnost se vy-
jádřit formou připomínek bez ohledu
na studii. Všechny materiály jsou pří-
stupné na webu MČ nebo webu HMP.
• Pan Hlávka se dotázal, na koho se
mají obracet ohledně topení. Starosta
sdělil, že na Jana Skopala. Pan Hlávka
upozornil, že sice u nich proběhlo na-
stavení regulačních hlavic topení
odbornou firmou, ale jejich funkčnost
není správná, buď je v bytě 19 stupňů
a když se nastaví na větší teplotu tak
to netopí. Starosta informuje, že předá
tuto informaci panu Skopalovi, který
tento problém bude ihned řešit.
Zasedání bylo prohlášeno za ukon-
čené v 18:59 hodin.

Termín následujícího řádného
zasedání zastupitelstva je sta-
noven na 16. prosince 2009
v 18:00 hodin
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Vážení občané,

vzhledem k velkému zájmu našich
spoluobčanů bych Vás rád, jako
starosta MČ Praha-Běchovice, se-
známil s postojem Městské části
k problematice stavby 511 a souvi-
sejícími problémy:

1. Stojíme si za svým a tvrdě poža-
dujme, aby byla stavba provedena dle
zákona a splnila všechny hygienické li-
mity. Pro připomenutí – zastupitelé
podmínili souhlas s projektem stavby 511
pouze za předpokladu, že bude v sou-
ladu s hygienickými předpisy. Takový
projekt doposud předložen nebyl, a proto
také zastupitelé žádný souhlas neudělili.

2. Není nám jedno, jakým způsobem
rozhoduje vedení pražské radnice, ale
je to realita. Nemáme radost z toho, že
nerespektují veškeré požadavky jed-
notlivých MČ na změny územního
plánu. Vždyť, kdo jiný zná svůj katastr
lépe než ten, kdo ho spravuje.Na druhé
straně Vás chci ujistit, že MČ s vědo-
mím této situace nakládá a pracuje
pro své občany jak jen nejlépe umí.
Většina běchovických zastupitelů se
k problematice územního plánování
postavila velice zodpovědně, a navrhla
změny, které v naší situaci stav MČ

nejen že nezhoršují, ale dávají jí
přesný rámec, za který nebude moci
bez souhlasu zastupitelů nikdo vkročit.

3. Pohled na stavbu pražského okru-
hu je třeba vnímat i z historického hle-
diska. Okruh kolem Prahy vč. křižovatky
MÚK Dubeč je v konkrétní podobě v
územním plánu od roku 1998, resp. od
roku 1999, kdy byl oficiálně přijat za-
stupitelstvem hl. m. Prahy.Vize okruhu
kolem Prahy je však mnohem starší, a
již dokumentace z konce 80. let obsa-
hovala okruh vedený západně od Bě-
chovic II (samozřejmě v jiné podobě).
Celou tu dobu nikdo proti připravova-
nému záměru neprotestoval, a co víc,
v roce 1998 byl schválen bývalým ve-
dením MČ Praha-Běchovice. To byla
bezesporu chyba. Navíc téměř deset let
se danou problematikou nikdo dále ne-
zabýval. Zájem podnítilo již dobře zná-
mé ochranné hlukové pásmo (OHP) v
dokumentaci pro územní řízení stavby
511. Tento bezprecedentní institut byl
odhalen zejména díky práci občanského
sdružení. Proti územnímu rozhodnutí
bylo podáno odvolání občanského
sdružení i MČ Praha-Běchovice. Mo-
mentálně leží projekt na Ministerstvu
pro místní rozvoj ČR a čeká se, zda-li
bude územní rozhodnutí zrušeno.

4. Vzhledem k pravomocem MČ Praha-
Běchovice se vedení MČ dále snaží vy-
jednávat o zmírnění případných dopa-
dů dopravních staveb na své obyvatel-
stvo. I když se to mnoha lidem vč. za-
stupitelů nelíbí, je totiž nutno počítat i s
variantou realizace křižovatky MÚK
Dubeč SOKP 511 ať už v jakékoli formě.
Být poté nepřipraven a nemít navazu-
jící projekty a dokumentace by bylo
pro Běchovice fatální.

5. Vnímejte, prosím, stavbu také
z pohledu okolních obcí. Část okruhu
mezi Běchovicemi a D1 vč. křižovatky
MÚK Dubeč u Běchovic II jsou pro
Říčany, Dubeč, Kolovraty, Uhříněves,
Újezd n. Lesy, Úvaly, Měcholupy
a Štěrboholy stejným cílem a výcho-
diskem jako pro Běchovice obchvat
v podobě přeložky I/12. Stavba
okruhu pro tyto obce řeší každodenní
totální dopravní kolapsy. Ano, braňme
si svá práva, ale neopomíjejme práva
druhých. Hledejme společně řešení,
které maximalizuje prospěch a mini-
malizuje ztráty. Jako starosta MČ vás
chci za vedení obce ujistit, že toto ře-
šení zodpovědně hledáme.

Ondřej Martan
starosta MČ Praha-Běchovice

slovo občanům
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1. Kontrola účasti zastupitelů
a určení ověřovatelů zápisu

47.mimořádné zasedání ZMČ Praha –
Běchovice zahájil starosta MČ
Ing. Ondřej Martan dne 2. 12. 2009
v 18:04 hodin. Zkonstatoval, že jed-
nání bylo řádně svoláno a vyhlášeno.
Starosta provedl kontrolu účasti za-
stupitelů:
přítomni: 10 - dle prezenční listiny -
viz příloha tohoto zápisu
omluveni: 1 - Ing. Jiří Santolík
Další přítomní: tajemnice ÚMČ
Mgr. Jitka Šnajdrová, Jana Šírová

Starosta zkonstatoval, že při přítom-
nosti 12 zastupitelů je zastupitelstvo
usnášeníschopné.

Pan Osvald předal dopis od ob-
čanů Běchovic II. podepsaný cca 80
lidmi a uvádí, že všichni občané, kteří
jsou podepsaní, se nemohli dostavit.

Ověřovateli zápisu byli starostou ur-
čeni Jan Skopal a Miloš Jaroš.

Starosta se vyjádřil ke skutečnosti,
že na posledním zastupitelstvu bylo
vzneseno z pléna upozornění na mož-
nost konfliktu zájmů v souvislosti
s přítomností Jana Skopala v ZMČ
versus pozice zaměstnance ÚMČ, se
sdělením, že podle zákona o volbách
není funkce zastupitele slučitelná se
zaměstnaneckým poměrem k ÚMČ.
Starosta vysvětlil, že toto ustanovení
neplatí v případě, že se nejedná
o výkon státní správy nebo o jmeno-
vanou funkci.

Dále oznámil, že právě dostal
od paní Šubrtové žádost o okamžité
zrušení neveřejných porad zastupi-
telstva MČ Praha - Běchovice.Protože
se však jedná o obsažný dokument,
zastupitelé se s tímto dokumentem
seznámí do příštího zastupitelstva
a po posouzení uváděných údajů
na něj budou reagovat.

Paní Balíková upozornila, že sta-
rosta četl bod 14, ale v pozvánce byl
uveřejněn jenom jediný bod. Sta-
rosta odpověděl, že např. v rámci
projednávání námitek k územnímu
plánu je námitek několik a proto jsou
rozřazeny do různých bodů. Dále je
v programu několik bodů, které vy-
plývají z okamžité potřeby řešit
provozní záležitosti ÚMČ, které

nejde naplánovat dopředu. Zásadní
body se však týkají návrhu územ-
ního plánu. Petra Šubrtová, sdělila,
že se domnívá, že občanům též
vadí, že nejsou plně informování
o tom, co se bude na zastupitelstvu
probírat. Domnívá se, že tato praxe
není správná. Starosta znovu zopa-
koval, že se jedná o operativní
provozní záležitosti, které nejsou
v rozporu s tím, co se projednává
běžně. Jedná se o rozdělení peněz
pro ZŠMŠ Běchovice, o rozpočtové
změny, které se týkají provozu ÚMČ
Praha - Běchovice, o změnu funkční
struktury MČ kdy se jeden zaměst-
nanec přesouvá z jednoho odboru
na druhý. MČ Praha - Běchovice se
snaží zveřejňovat program s před-
stihem 10 dní předem, pak se tyto
operativní body v tomto programu
neobjeví. Pokud však měl kdokoliv
dotazy během zastupitelstva nikdy
se nestalo, že by zastupitelé nedo-
volili komukoliv vystoupit a zeptat
se na cokoliv. Petra Šubrtová na-
mítá, že pak může nastat situace
jako minule, kdy bylo na zastupitel-
stvu jen pár lidí, protože nevěděli
o tom, co se bude projednávat.
O slovo se přihlásil pan Mevald,
který sdělil, že by mělo zastupitel-
stvo zvážit, které body budou dnes
projednávány přednostně a jak pů-
jdou po sobě.

2. Návrh na schválení programu
jednání 47. zasedání ZMČ

Starosta přikročil k projednání
návrhu programu. K programu
podal protinávrh Michal Jiřík a po-
žaduje zaměnit bod č. 14 s bodem
č. 7. K tomu podal druhý protinávrh
Jiří Klůna takto: body programu
č. 1., 2. a 3,. ponechat a dále pokra-
čovat v pořadí body: č 14. jako č. 4,
č. 13. jako č. 5., č. 12. jako č. 6., č. 11.
jako č. 7., č. 4 jako č. 8., č. 5, jako
č. 9., č. 6. jako č. 10., č. 7. jako č. 11.,
č. 8. jako č. 12., č. 9. jako č. 13.
a č. 10 jako č. 14.
Hlasování o druhém protinávrhu:
pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Protinávrh byl přijat - viz usnesení
č. 588 v příloze tohoto zápisu.

3. Návrh na projednání a schválení
zápisu ze 46. zasedání ZMČ
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 589
v příloze tohoto zápisu.

4. Návrh na vznesení námitky
ke konceptu územního plánu hlav-
ního města Prahy s východní částí
silničního okruhu kolem Prahy,
tj. s trasou SOKP 511: Běchovice -
dálnice D1 (Běchovice - Dubeč -
Hájek - Uhříněves - Královice - Ne-
dvězí u Říčan - Kolovraty - Lipany -
Kuří - Modletice u D1)

Starosta informoval, že předem by
chtěl všem přítomným zdůraznit, že
se jedná o problematiku, která je ve-
lice složitá a která není o tom, že se
něco striktně odmítne s neochotou
cokoliv měnit.Všichni zastupitelé chá-
pou složitost tohoto jednání
a složitost situace, která vzniká po-
každé, kdy se cokoliv mění. O to víc
se to týká křižovatky 511, která je
sporná a je ve fázi, kdy bylo podáno
odvolání proti územnímu rozhodnutí.
Územní rozhodnutí bude pravděpo-
dobně zrušeno, ale momentálně je
postoupeno na příslušná minister-
stva, na kterých je projednáváno.
Situace se jeví tak, že se v něm ne-
bude moct pokračovat a bude
vypsáno nové územní řízení. Situace
není lehká ani pro jednoho z nás,
protože je řeč o křižovatce 511.
Jedná se o okruh, který je nadregio-
nální a je ve veřejném zájmu,
zejména proto, že se jedná o komu-
nikaci, která by měla odvést dopravu
nejen z Prahy, ale korigovat dopravu
ve Středočeském kraji. Z tohoto kon-
textu ji lze chápat jako velice
důležitou stavbu nejen pro Prahu,
která se už teď momentálně utápí
ve své problematické dopravní situ-
aci. Rovněž je však důležitá pro
část Běchovic 1 realizace obchvatu
Českobrodské ulice. Není cílem to-
hoto jednání spekulovat o tom, zda
je křižovatka podmínkou pro stavbu
obchvatu přeložky 1/12, ale lze se
domnívat, že ve chvíli, kdy křižovatka

Zápis z 47. mimořádného zasedání
Zastupitelstva MČ Praha – Běchovice
konaného dne 2.12.2009 v zasedací místnosti ÚMČ Praha – Běchovice, Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9



511 nebude, nebude ani obchvat.
Druhá část obyvatel může namítat,
že v případě, kdy se bude realizovat
stavba křižovatky 511, bude ohrožen
zájem obyvatel Běchovic 2. Nelze
však vyvyšovat oprávněné zájmy
obyvatel Běchovic 2 nad oprávněné
zájmy obyvatel Běchovic 1 a nao-
pak. Celá problematika je tak složitá,
že v tuto chvíli není možné katego-
ricky ani vyloučit ani potvrdit jednu
nebo druhou variantu. Obě dvě v pří-
padě, že se křižovatka zruší, přinesou
svá pozitiva a negativa, a v případě,
kdy se křižovatka zrealizuje, přinese
to také svá negativa a pozitiva. Sta-
rosta vyjádřil pevné přesvědčení, že
není starosta jen obyvatel Běchovic
2, ale také je starosta obyvatel Bě-
chovic 1., přičemž jejich priority
mohou být v dané situaci odlišné.
Zastupitelé, kteří vyjádří svůj názor,
ať kladný nebo záporný, zastupují
každý sám za sebe obyvatele Bě-
chovic. Byl vznesen dotaz z pléna,
kdy vznikla spojka mezi křižovatkou
a obchvatem Běchovic. Starosta od-
povídá, že se vždy mluvilo jen
o křižovatce, protože křižovatka byl
hlavní problém. Mluvilo se o ní
zhruba už od poloviny 80 let, bylo
však počítáno s významně nižším
počtem automobilů. Přeložka 1/12
nebude starší, než zhruba do roku
1998, kdy se zaznamenala do územ-
ního plánu.

Z pléna byl vznesen dotaz, zda je
vůbec jasně řečeno, že obě stavby
budou posuzovány společně.
Lubor Horák informoval, že pokud
se týká křižovatky u Běchovic 2
zvanou MÚK Dubeč, našel v doku-
mentech zápis podepsaný bývalou

starostkou Zajacovou s podpisem
předsedy stavební komise pana
Řádka, kde bylo napsáno, že s tím
vším souhlasí a pouze chtějí, aby
tam byla zachována maximální šíře
pruhu lesa. Je to věc, která postu-
pem času přicházela na pořad dne,
nejprve se řešila křižovatka, potom
se řešil obchvat a starosta přišel
ve stavu, kdy už se to řešilo obojí
dvojí. Běžně se projednávaly obě
akce společně,bylo to tak podmíněno
i bývalým starostou Santolíkem,
i za současného vedení byla snaha
nějakým způsobem podmínit, že obě
stavby budou realizovány nejednou.
Proč? Protože ve chvíli, kdy by se re-
alizovala křižovatka 511 sama o sobě,
tak všechny kamiony a všechny těžké
nákladní automobily, které doteď od-
bočí na most přes počernický
rybník, by musely pak jet buďto do
Dolních Počernic nebo by si to zkra-
covaly okolo areálů výzkumného
ústavu, případně by si našly jinou
nevhodnou trasu. MČ požaduje
aspoň první část obchvatu sou-
časně s realizací křižovatky 511.
O této záležitosti se jedná zhruba od
roku 2006 a od roku 2007 to bylo
v úrovni projektu.

Miroslav Mevald se přihlásil o slovo
a sdělil, že je v Běchovicích relativně
krátce a pamatuje si diskuze rozdě-
lené na Běchovice 1 a Běchovice 2,
většinou formulované jako, že jed-
nička jde proti dvojce a dvojka jde
proti jedničce kvůli tomu, že stavba
SOKP 511 vadí jenom dvojce a jed-
ničce pomůže. Bylo by vhodné se
podívat na hlukové mapy a zamyslet
se, zda se někdo zabýval situací
v Běchovicích jako celku. Dnes se

tady v podstatě plánuje 6 pruhá dál-
nice a 4 pruhá dálnice a železniční
koridor s nákladovým nádražím.
I když bude postavena protihluková
zeď, tak se bude hluk mlít v dolině
od začátku do konce a bude to sa-
mozřejmě ovlivňovat i Běchovice 1.
Protihluková studie, o emisní studii
ani nemluvě, by měla být udělána
pro celé Běchovice pro všecky
stavby dohromady. Hluk není věc,
která by byla jakýmkoliv způsobem
oddělitelná, jak už jste to naznačil
ve svém vystoupení, to je problém,
který je spojený. Už dnes je situace
taková, že podle EIA z roku 2000 -
2002 je počítáno s kamióny a s mož-
ností silnice na průjezd 45 tisíc
vozidel, a to byl v té době předpo-
klad roku 2010. Dnes jsme v roce
2009 a mluví se o 110 tisících vozi-
del, další závažný důvod proč EIA,
která je z roku 2002 by už dávno ne-
měla platit a mělo by se k tomu
skutečně přistupovat jako k celku.
Ve stejném dokumentu EIA z roku
2002 je uvedeno, že spad byl už v té
době v některých časech v oblasti
Běchovic 2 nadlimitní, čili jestli ještě
bude přidána další zátěž na víc ka-
mionů, které nejsou započítané, tak
to bude pro Běchovice 2 likvidační.
Dále se domnívá,že občané Běchovic
2 tvoří cca 25% obyvatel Běchovic
a domnívá se, že škrtnout tyto lidi
a v podstatě je pohřbít za živa nelze.
Sice mohli v začátcích o těchto vě-
cech rozhodovat jiní zastupitelé, ale
současní jsou tady dnes a mají teď
odpovědnost za všechny obyvatele
a dle jeho názoru nelze část obyvatel
takovýmto způsobem zlikvidovat pod
záminkou, že přeložka 1/12 nutně
souvisí s obchvatem. 1/12 se dá rea-
lizovat jako odbočka ze štěrboholské
radiály a domnívá se, že je možné
na toto tlačit. Dále sdělil, že
chápe, že z velkého dálničního
uzlu si můžou udělat zle u velké
Prahy, ale upozornil, že jsou zvoleni
za Běchovice a ne za velkou Prahu.
Praha má zájem na tranzitu kolem
Prahy, ale Běchovice jsou též Praha
9, tak potom dálniční křižovatka
nejen, že dopravu odvede, ale nao-
pak přivede. Občanské sdružení
prosazuje variantu R, která z něja-
kých důvodů byla odmítnuta,
nezdůvodněně proč, ale v podstatě
i středočeské obce mají o tuto vari-
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Městská část Praha – Běchovice

hledá občany ochotné pracovat v komisích zřízených jako
poradní orgány starosty MČ Praha – Běchovice. Požaduje
především časovou flexibilitu a ochotu pracovat. Členství je
dobrovolné bez nároku na plat nebo mzdu. V současné době
urgentně hledáme jednoho zájemce o post člena Komise
životního prostředí, který má vřelý vztah k přírodě a její
ochraně a zároveň je schopen si najít dostatek času pro
tuto aktivitu.

Zájemci hlaste se na tel. čísle 281 028 613 nebo na mailu
martina.vlkova@praha-bechovice.cz u paní Mgr. Vlkové.
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Nastalo období tzv. vegetačního
klidu, kdy je možné upravovat a kácet
stromy a keře. Kácením jsme se zabý-
vali již v minulém čísle Života Běchovic.

Tentokrát bychom se chtěli zaměřit
na přebujelou vegetaci na některých
zahradách a pozemcích u nás v Bě-
chovicích. Je třeba si připomenout
důležité zásady, kterak se o vegetaci
starat.

Je třeba dodržovat různá pravidla,
ať už vyplývající ze slušného vycho-
vání a občanského soužití, nebo
ze zákonů našeho státu. Tak tedy
něco málo o nich, ale nejen o nich, ale
i sousedské snášenlivosti. V této sou-
vislosti je dobré si uvědomit, koho
všeho považuje občanský zákoník
za sousedy. Ve smyslu tohoto zákona
to nejsou jen vaši přímí sousedé, ale
i obyvatelé širšího okolí.

Častým jablkem sváru bývají větve,
které přesahují na cizí pozemek, nebo
z pozemku na místní komunikaci, ať už
je to chodník, ulice nebo silnice,
a z nich spadané listí nebo plody.
Stromy a vegetace náležejí k pozemku,
ze kterého vyrůstají. Pokud vlastníkovi
pozemku zasahující větve ze soused-
ství vadí a obtěžují ho, může je mimo
vegetační období sám ořezat, ale
nesmí tím ohrozit samotnou rostlinu. Je

tedy vhodnější vyzvat vlastníka vege-
tace, aby toto provedl on sám. Nejlépe
je dodržovat dostatečný odstup od sou-
sedícího pozemku již při výsadbě.

Povinností vlastníka dřeviny je též
vegetaci, která nežádoucím způso-
bem zasahuje přes ploty na místní
komunikace, upravit tak, aby bylo
umožněno bezproblémové užívání při-
lehlé komunikace. Totéž platí i pro
spadané listí a plody. V případě míst-
ních komunikací, to může bez
souhlasu vlastníka provést obec,
avšak na jeho náklady. Proto je lépe
už při nové výsadbě se nad tímto pro-
blémem zamyslet. Platí pravidlo, že
rostliny živého plotu by neměly být
vyšší než 2 metry a měly by růst mini-
málně půl metru od hranice pozemku.
Proto přesahující větve včas ořezá-
vejte a vyhnete se tak zbytečným
sporům a nemalým výdajům. Stejně
tak i úroda náleží vlastníkovi této ve-
getace. Na její sběr musí soused
umožnit sousedovi přístup a obráceně
– pokud úroda padá na sousedův po-
zemek a on to vnímá jako znečištění,
je povinen majitel stromu či keře toto
uklidit. Pozor i tato úroda, která spadla
na váš pozemek, nebo roste na těchto
přesahujících větvích, je majetkem
vlastníka dřeviny.

Jiným a velmi častým problémem
bývá hluk. Každý z nás má jistě na pa-
měti dodržování nočního klidu
od dvaadvaceti do šesti ráno, ale
i přes den nesmíme nikoho obtěžovat,
aniž bychom například dopředu neu-
pozornili na stavební práce, které by
souseda evidentně obtěžovaly. To by-
chom také mohli zanedlouho mít před
domem skupinku s přístrojem na mě-
ření hluku. Dnes se hluk stal velmi
sledovanou veličinou.

Neškodí si v této souvislosti připo-
menout, čím vším by se dále sousedé
neměli obtěžovat (viz § 127 odst. 1 zá-
kona č. 40/1964 Sb. občanský zákoník,
ve znění pozdějších předpisů): hlukem,
prachem, popílkem, kouřem, plyny,
parami, pachy, pevnými a tekutými
odpady, světlem, stíněním a vibra-
cemi, a rovněž nesmí chovná zvířata
vnikat na sousedící pozemek. (I když
taková zaběhnutá husička……). Nej-
lépe ovšem bude řídit se vlastním
rozumem a nikoho zbytečně neobtěžo-
vat, mít na paměti, že tu nejsme a ani
přece nechceme být sami. A že tu
chvilku, co kráčíme po tomto světě, si
zbytečně navzájem nebudeme znepří-
jemňovat.

Mgr. Martina Vlková

vedoucí odboru vnitřních věcí

Sousedské vztahy a vegetace

antu zájem, má smysl protože sil-
nice 101/2 už dnes je vytížena
kamióny mezi D 1 a D 11, protože ty
si tudy zkracují cestu už dnes a na-
vrhované řešení by je přivedlo až k
obytným domům. S několika zastu-
piteli jsme jednali telefonicky a při té
příležitosti bylo řešeno, že tato vo-
zidla tady kolem nejezdí. Jenže když
si prověříte situaci, tak většina ka-
mionů teď přejíždí z D1 na D8 přes
Průmyslovou. Pak tedy bude zde do-
prava svým způsobem jen zhoršená.
Náš požadavek v tomto smyslu není
proti Běchovicím 1 a naopak když
se podíváte na komplexní studii, tak
je pro celé Běchovice. Není důvod,
proč by dálniční křižovatka měla být
dobrá pro někoho v Běchovicích 1,
to je jen mystifikace, která dává mož-
nost uniknout odpovědnosti, chápu,
že velká politika je velká politika, ale
místní lidi vás budou hodnotit za to,
co pro ně uděláte. Dále by pan Me-

vald rád slyšel od každého ze zastu-
pitelů důvod, aby tady ty dálnice
byly, protože nemůže souhlasit, že
1/12 je podmíněná 511. Dosud nebyl
předložen žádný důkaz toho, že pře-
ložka je podmíněna obchvatem, ale v
každém případě by požadovali jako
podmínku zpracování komplexní EIA
studii na to, jak bude životní pro-
středí v Běchovicích vypadat po
realizaci všech staveb, které v pro-
jektu pro rok 2020 jsou. Má to velký
význam nejen pro Běchovice 2, ale
pro celé Běchovice.

Starosta zkonstatoval, že ani jedna
věc, která byla řečena, není proti ná-
zorům ani jednání vedení MČ. Nikdo
netvrdí, že MČ prosazuje okruh,
nikdo netvrdí, že je prospěšná křižo-
vatka pro Běchovice 1, ale nejde se
na tu situaci dívat jinak, než v celém
kontextu. MČ se kloní k názoru, že
pokud se nebude realizovat stavba
křižovatky D 511, tak se nebude

moci realizovat přeložka 1/12, tento
názor však nelze brát jako fakt.
Může se stát, že se 1/12 dokáže zre-
alizovat i bez 511, a že pak bude
všechno v pořádku. Ani jeden ze za-
stupitelů si snad nemyslí, že by byla
křižovatka D 511 prospěšná obyva-
telům Běchovic.Všichni víme, že to
přivede víc dopravy a všichni víme,
že to není pozitivní.

Petra Šubrtová upozorňuje, že
momentálně se plánuje územní plán
Prahy na příštích 20 let a další tři
roky se bude připravovat, bude asi
poměrně komplikovaný, obavá se,
že na MČ této studii nikdo moc ne-
rozumí. Jí samotné trvalo několik
měsíců, než pochopila jak tento
proces funguje, takže ví, že to ještě
nějakou dobu bude trvat a bude se
to posuzovat na úrovni celé Prahy.
Pokud zastupitelstvo ví, že pro ob-
čany Běchovic to nic dobrého
nepřinese, a nemluví jenom o kři-



žovatce, ale i o 6-proudé dálnici,
která povede směrem na Dubeč,
takže se jedná o křižovatku a dvě
dálnice. Něco jiného je přeložka,
která se tady 20 let plánovala
a nikdo nevěděl, že bude 4-proudá
a klidně mohla být užší Pokud je to
takhle a vy to víte, tak nás tedy pod-
pořte, protože my občané se
budeme snažit toho územního plá-

novaní zúčastnit, sbíráme podpisy
a dnes už máme zákonnou kvótu
splněnou, takže my budeme připo-
mínkovat územní plán celé Prahy
a žádáme, aby nám zastupitelé MČ
Praha - Běchovice vyhověli a abyste
tu námitku podali s námi, protože
pokud nejde o ty peníze od magist-
rátu tak nevím o co jiného přijdete.
Příští rok vám kromě toho končí vo-
lební období, takže nechápu, jakou
odpovědnost si chcete brát na sebe
i před kým. Žádáme, aby MČ Praha
- Běchovice podala ve lhůtě
9.12.2009 námitku ke konceptu
územního plánu Prahy, která je
shodná s tím co namítáme my a shá-
níme proto tisíce podpisů a děláme
to po večerech máme s tím hodně
práce a občané nebudou tak bráni na
vědomí, jako když se za nás postaví
naši představitelé, pokud to neudě-
láte a říkáte, že nám to nic dobrého
nepřinese, tak opravdu nevím co si
o vás mám myslet.

Starosta s politováním konstatuje,
že většina z těch co přišli, se jeví jako
předem bezdůvodně zaujatá a pre-
zentuje názor, že zastupitelé se
nechtějí postavit za své občany. Neví,
kde tento názor vznikl, protože
žádné takové stanovisko nebylo vy-
dané, naopak zastupitelé činí
takové kroky, které by měly jasným
způsobem deklarovat postoj naší
MČ. Tak jako jsme před časem za-
žádali o zařazení jakési určité
pozemkové rezervy na posun kři-
žovatky, tak jsme i řekli, že
v případě, pokud by měla být v bu-
doucnu křižovatka realizována, tak
pouze za předpokladu, že splní veš-
keré zákonné hygienické limity.
Není možné realizovat jinou stavbu
než takovou, která tyto limity splní.
Návrh od občanského sdružení,
který jsme dostali, mají všichni za-
stupitelé před sebou, ani jeden
ze zastupitelů není žádným jiným
názorem vázaný, natož aby dostal
cokoliv přikázáno. Každý ze zastu-
pitelů, ať bude či nebude zvolený
v příštím volebním období, se bude
stejně nadále pohybovat mezi lidmi.
Já se budu také pohybovat mezi
vámi v příštím volebním období, ať
budu starosta nebo ne. To není
o tom, zda někdo bude zvolený
nebo ne, to je o tom jakým způso-
bem přistupujete k lidem. Jestli

budu zvolený nebo nebudu, je
o tom, zda budete chtít, abych po-
kračoval nebo ne. Zastupitelé mají
teď před sebou předložený mate-
riál, neslyšel jsem od nich, aspoň
od těch co jsou z Běchovic 2, že by
jej chtěli nějakým způsobem ne-
podpořit shodit nebo jinak narušit.
Nevím, odkud se bere tento váš
dojem, ale platí to, co jsem říkal
na začátku, že je nutné chápat po-
stoje všech zastupitelů a tedy všech
občanů Běchovic. Rozdílnost ná-
zorů se může týkat pocitu ohrožení
obyvatel Běchovic 1 tím, že pokud
se nebude realizovat křižovatka 511,
nebude se realizovat přeložka 1/12.
Nikdo neříká, že návrh, který máme
před sebou, nepodpoříme. Nevím,
kde se tento dojem vzal a je mi to
upřímně líto.

Miroslav Mevald sděluje, že ob-
čané nevědí, co zastupitelé navrhli
jako usnesení před tím, než si vy-
slechli připomínky občanů. Občané
se obávají vzhledem k tomu, že ne-
byli moc informováni o jednáních
s ŘSD a o nejnovějších posunech.
Dále se domnívá, že diskuze by
měla být daleko širší a měla by být
koncepčněji pojatá v rámci dalších
staveb. Možná, kdyby byl přečten
návrh usnesení, tak by se tato dis-
kuze posunula dál, možná bychom
zjistili, že jste s námi ve shodě.
Doporučuje nezabývat se dohady,
jestli spolu 511 a 1/12 souvisí dát
všanc vše, co tady bylo popsáno.
Možná by bylo podnětné se jet po-
dívat na druhý konec Prahy, kde je
přemostění Berounky a Vltavy, jak je
to tam zabetonované a vidět jak to
tam vypadá, lidé by asi víc chápali,
co se tady chystá. Bylo by dobré se
vrátit k tomu, aby se k tomu zastu-
pitelé vyjádřili.

Starosta odpověděl, že každému
zastupiteli bude dán prostor k vyjá-
dření.

Starosta přečetl usnesení, které
vzešlo z návrhu občanského sdru-
žení, doručeného Martinem Jechem.

20,07 hod opustili místnost Miloš
Jaroš a Jiří Klůna, nadále je přítomno
10 zastupitelů.

Pan Osvald ještě doplnil infor-
mace o setkání s Ing. Lebedou,
který působil od roku 1967 jako
hlavní architekt hlavního města
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Vážení občané,

v době, kdy obdržíte tento výtisk,
již uplynuly příjemné vánoční dny,
možná bouřlivější Silvestr, a mnozí
z vás vstoupili do nového roku
s nějakým tím předsevzetím.
Nápad, o který bych se s vámi
ráda podělila, bych nenazvala
přímo předsevzetím. Nicméně
vznikl na sklonku loňského roku
při hledání nějakých podkladů
v archivu, kdy jsem také prochá-
zela starší fotokroniky městské
části. Zjistila jsem, že fotokroniky
bohužel obsahují velmi málo foto-
grafií, které by dokumentovaly
domy, jiné stavby, pozemky, pří-
rodu apod. - prostě Běchovice jako
takové a jejich postupný rozvoj.

Domnívám se, že tato oblast by
si zasloužila více pozornosti a pro-
to prosím ty z vás, kteří mají ve
svém držení fotografický, či jiný ob-
rázkový materiál, zda by nám jej,
spolu se specifikací fotografie nebo
obrázku a časovým určením jeho
vzniku, mohli věnovat, případně
zapůjčit. Rádi bychom tuto oblast
v historii života Běchovic doplnili
a budeme moc rádi, pokud se
nám s vaší pomocí podaří shro-
máždit dostatek časově určitel-
ných obrázkových či fotografic-
kých materiálů (čím starších, tím
lépe). V případě vašeho zájmu by-
chom se rádi s vámi o některé
z nich podělili, třeba formou vý-
stavky nebo jejich publikace v Ži-
votě Běchovic.

Dovolte mi popřát vám všem
mnoho šťastných a radostných
dnů a mnoho osobních i pracov-
ních úspěchů v roce 2010.

Mgr. Jitka Šnajdrová
tajemnice ÚMČ

historie



Prahy a jehož prací je i celá severo-
jižní magistrála, a který teď má řešit
dopravu jako soukromá kancelář.
Ten samý člověk má v podstatě
na starosti vyprojektovat tuhle
spojku a teď nám tvrdí, že křižo-
vatku nelze odhlučnit, před pěti lety
nebo kdy se to tady začalo dít. Pán,
který říkal, že nejde nic, tomuhle
člověku máme věřit?

20,11 hod se vrátil Miloš Jaroš
a 20,12 hod se vrátil Jiří Klůna, na-
dále je přítomno 12 zastupitelů.

Starosta zcela chápe obavy pana
Osvalda, sám byl také na prezenta-
cích. Každopádně Ing. Lebedu
všichni známe, víme, jakým způso-
bem tady vystupoval, víme, jakým
způsobem tvrdil, že křižovatka od-
hlučnit nejde. A vůbec se nediví, že
mu obyvatelé nechtějí věřit.

František Pošmura se domnívá, že
se mnoho odborníků vyjadřuje roz-
poruplně a chudák běchovický
občan, který si má vybrat, jestli tenhle
architekt je chytřejší než ten druhý.
Dále se domnívá, že ty dvě stavby
spolu souvisejí. Přeložka i ta křižo-
vatka byly projektovány k sobě, jinak
se Běchovice I. nevyhnou náporu au-
tomobilů, které pojedou do Prahy.
Spíš je pro to, aby se důsledně dbalo
na řádné odhlučnění.

Miloš Jaroš sdělil, že rozhodně ne-
podpoří stavbu, která by měla ovlivnit
negativně na příštích 50-100 let ob-
čany Běchovic. Nicméně on bydlí na
Kolodějské, takže tam to v podstatě
víc ovlivní přeložka 1/12 než pláno-
vaná křižovatka. Pro něj osobně není
ani křižovatka ani přeložka dobrá věc
a podpoří, proto to, co bude lepší.

Michal Jiřík zkonstatoval, že tu
máme návrh usnesení, které předklá-
dalo občanské sdružení a navrhuje,
abychom o něm dali hlasovat, a ob-
čané uvidí okamžitě, jak kdo se
k tomu staví a bude to vyřešeno.

Ing. Petr Kos se úplně ztotožňuje
s řečí Michala Jiříka. Jsem občan
bydlící v Běchovicích 1. Když se
na to dívá z krátkodobého pohledu,
trochu sobeckého vzhledem k tr-
vání jeho života a eventuelně jeho
dětí, tak si myslí, že jako občan Bě-
chovic 1 by se přikláněl k té
variantě, aby se křižovatka posta-
vila, abychom dostali přeložku 1/12.
Když se na to dívá z dlouhodobého

hlediska, samozřejmě je logičtější
pro občany to jednoznačně přesu-
nout do středočeského kraje.
V tomto případě se přiklání k dlou-
hodobějšímu horizontu.

Martin Jech souhlasí s občan-
ským sdružením a bude hlasovat
pro návrh usnesení.

Ing. Ondřej Martan podpoří tento
návrh a podpořím jej v té formě, která
je naformulovaná v usnesení, vzhle-
dem k tomu, že se jedná o velice
citlivou záležitost, i když nelze posta-
vit práva jedněch nad práva druhých,
tak teď by byli obyvatelé Běchovic 2
znevýhodněni, kdyby byla křižovatka
zrealizovaná v této formě.

Jiří Klůna bydlí v Běchovicích 1
v ulici V Okálech a to znamená, že
bydlí mezi Českobrodskou a želez-
ničními drahami. Když se podívá na
hlukovou mapu, kterou před chvílí
obdržel, tak z té je zřejmé, že v tuto
chvíli zatížení hlukem v Běchovi-
cích 1 je přes 75 decibelů. Zatížení
v Běchovicích 2 i přesto, že se mu
křižovatka nelíbí, je v dané chvíli
v určitých částech 65 decibelů.
V této chvíli jsou občané Běchovic
1, kteří bydlí v blízkosti Českobrod-
ské ulice, vystavování extrémnímu
hluku a musí tam žít. Další věc,
která se mu na Českobrodské ulici
nelíbí, je to, že je to obslužná ko-
munikace pro areál výzkumných
ústavů. Obslužná komunikace zna-
mená to, že v danou chvíli tam
můžou jezdit nákladní automobily
a ty pak jezdí přes centrum MČ.
Vzhledem k tomu, že by tady mohla
vzniknout přeložka 1/12 a zároveň
by se udělala další opatření, bylo
by možné docílit toho, že by veš-
kerá doprava mohla být v podstatě
vyvedena z MČ a mohla by být
na každý kraj MČ dána omezení to-
náže. To by zejména obyvatelé
Běchovic 1 uvítali. Další věc, která se
mu v dané chvíli nelíbí, je železnice,
v dané chvíli tam neexistuje protihlu-
ková stěna. To že by tam mělo
vzniknout nákladové nádraží si mys-
lím, že je fáma. Má tam být vytvořená
jenom rezervní kolej pro osobní
rychlíky mezinárodní dopravy.Ta kři-
žovatka má neuvěřitelnou rozlohu,
ale když se podíváme zase na tu
protihlukovou mapu v dané chvíli
je hluk překračován v Běchovicích 1
a není možné to regulovat. Myslí si,

že pokud ŘSD dodrží to, co slíbilo
a existuje usnesení zastupitelstva,
které říká, že v žádném případě tady
nebude křižovatka, pokud nesplní
hlukové limity, může částečně dojít
k úlevě i když to zní absurdně. Roz-
dělovaní na Běchovice 1 a Běchovice
2 nechápal, teď už chápe má to logiku,
Toto usnesení nepodpoří.

Petra Šubrtová, si bere slovo, ne-
chce rozvrátit tuto diskuzi, která má
vést k hlasování, ale dotazuje se,
kdo ze zastupitelů zná podrobně
koncept územního plánu hlavního
města Prahy. Předpokládá, že sta-
rosta ano a ten, kdo ty mapy viděl
by měl vědět, že od jedné trati
uhýbá ještě jedna od Kolínské trati
- poměrně blízko centra Běchovic
bude uhýbat vysokorychlostní trať.
Bylo řečeno, že na to nebudou pe-
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Děkuji Úřadu MČ Praha-
Běchovice za blahopřání a dárek
k mému životnímu jubileu, který
mi předala pí. J. Svobodová.

Emilie Drastilová
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Děkuji pracovníkům ÚMČ Praha-
Běchovice a paní Svobodové
za blahopřání a dárek k mému
jubileu.

Jechová Marie
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Děkuji pracovníkům ÚMČ
Praha-Běchovice a paní Svobodové
za dárek a blahopřání k mému
životnímu jubileu.

Dušan Calpaš
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Děkuji pracovníkům ÚMČ
Běchovice za dárek a blahopřání
k mému životnímu jubileu.

Karel Janota
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Vážení, děkuji za blahopřání
a dárek k mému životnímu jubi-
leu. Přeji všem hodně zdraví.

Josef Suchý

poděkování
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níze, jenomže teď se to dostává
do územního plánu, takže teď by
to chtělo se k tomu vyjadřovat
a chodit si to prohlížet a konzulto-
vat. Na trať plánovanou po okraji
klánovického lesa směrem ke Xa-
verovu se už plánuje tunel kvůli
lesu, tam za to bojují, ale za co bo-
jují občané Běchovic 1 a ti
zastupitelé, kteří bydlí tady v té
čtvrti u kolejí? Tady jsme si vy-
slechli v rámci studie územního
rozvoje, že se budou stavět domy
u kolejí, které by měly odhlučnit tu
jednu čtvrť což je naprostý zvěr-
stvo. My jsme byli na útvaru
rozvoje města a hovořili jsme tam
s mnoha pracovníky a tvrdíme, že
železnice hrozným způsobem za-
tíží Běchovice 1. Takže přes
Běchovice povedou dvě vysoko-
rychlostní železnice jedna na Kolín
a druhá na Brno, Vídeň, Bratislava
a tady vzniká jakási vidlička a bude
to kousek od obytných čtvrtí. V té
vidličce jsou dva proužky barevné,
takže se to teprve plánuje, nebude
se to hned stavět. Teď má MČ
a lidé co tam vlastní pozemky,
možnost to připomínkovat
do 9.12.2009. Jmenuje se to od-
stavné nádraží Sever a odpověď
kvalifikovaných pracovníků roz-
voje města je, že se tam budou
odkládat vlaky, které se nevejdou
do Prahy. Myšlenku, proč už se
tam asi nevejdou, si už musíme
domyslet, protože se staví nádraží
typu Masarykovo nebo Smíchov-
ské nádraží. Chápala bych tento
názor, kdybyste se o to více zají-
mali a něco o tom věděli, já mám
takový pocit, že během tohoto roku,
kdy se řeší stavby, se o to zajímá
pouze občanské sdružení, zatímco
místní úřad nejeví žádný zájem.
Názor je hezký když to slyšíme, ale
běžte si tam to nádraží nastudovat.

Starostovi je líto této reakce, je
to ilustrace toho co odepisoval v e-
mailech a s čím byli zastupitelé
konfrontováni pokaždé, když se
setkali s nesouhlasným stanovis-
kem resp., když měli jiný názor,
než mělo občanské sdružení.
Názor zastupitele je též názorem
člověka.

Neustále se opakuje domněnka,
že když zastupitel nesouhlasí
s tím, co si někteří občané myslí,

tak že proti nim jde, ale on nejde.
Každý z nás zastupuje určitou ob-
last, ve které byl zvolen a může se
stát, jako se stalo dnes, že určitá
část obyvatel ať už jsou úplně na
západě nebo na východě, nemusí
s těmi dalšími částmi souhlasit.
V tu chvíli zastupitel reprezentuje
tu část obyvatel, která s něčím ne-
souhlasí, proto je tu určitý
nesouhlas a odlišné postoje. Není
pravda, že by MČ nevěděla o dráž-
ních projektech, i na stavební
komisi objevili to, co se týká nád-
raží na velice rozsáhlém A3 papíru
dokumentace územního plánovaní.
Byli jsme ujišťováni, že tyto
stavby typu budování tunelu pod
klánovickým lesem jsou tak neu-
věřitelně náročné, že se v nejbližší
době 10-15ti let nezačnou ještě ani
projektovat natož reali-zovat.To že
MČ nepostihla toto plánování ně-
jakou svojí námitkou, není úmysl.
Nepovažujeme to za hrozbu, která
by byla v bližších letech akutní
a územně plánovací dokumentace
se dá měnit ročně, to že se teď dá-
vají dohromady námitky je proto,
aby vznikl jednotný grafický mate-
riál, aby se to nemuselo tisknout
každý rok, proto se shromažďuje
co nejvíce těchto připomínek, aby
materiál vydržel aspoň na 10 let.
Územní plán se dá měnit pokaždé,
když bude nějaký rozumný návrh.
MČ není pořizovatelem územního
plánu, MČ je pouze navrhovatelem
toho, aby se územní plán změnil,
my jsme ti, kteří žádají o změnu
územního plánu. Každá žádost,
která teď probíhá, a bylo jich
opravdu několik desítek za tu
dobu, co jsme v nějaké svobodné
společnosti, každá žádost je
posouzena na útvaru rozvoje
a s lepším či horším hodnocením
potom projde do zastupitelstva
hlavního města Prahy a to rozho-
duje jestli, změna územního plánu
bude brána v potaz nebo nebude.
Námitky teď může dát každý svo-
bodný občan. Každý může přijít na
magistrát a říct, že chce změnit
územní plán.

Paní Balíková upozorňuje, aby
se nedělaly chyby, které dělali
předchozí starostové. Když je mož-
nost se vyjadřovat ke koncepci
územního plánu co bude v naší

obci, tak by byla ráda, aby se MČ
výrazně a důrazně postavila za to,
jestli chce nebo nechce to seřaďo-
vací nádraží. Protože ta křižovatka
je právě minulostí těch předchá-
zejících tak není potřeba dělat
stejné chyby.

Starosta souhlasí, že pokud bu-
deme chtít změnit územní plán, tak
je teď na to dobrá příležitost, ale
bude na to dobrá příležitost
i během dalšího půl roku, kdy se
budou zpracovávat návrhy. Těch
námitek bude takové množství, že
dříve jak za půl roku se s nimi ne-
bude možné vypořádat, a během
půl roku, až se s tím vypořádají,
bude další kolo, které bude pro MČ
a bude pak přímo o novém územ-
ním plánu. Teď je to koncept,
koncept získá nějakou podobu
a následně bude možnost se vy-
jadřovat k další formě. Byl takto
ujištěn radním Langmayerem.

Jan Skopal tu bydlí 30 let, ne-
snaží se rozdělovat Běchovice na 1
a 2, nějak si na to nezvykl, bydlí
v Běchovicích I., snaží se tedy roz-
hodnout za Běchovice celé a ne za
nějakou část kde bydlí a je pře-
svědčen, že se snaží rozhodovat
vždy dobře. Je určitě jasné, že
vždy se najde někdo, kdo bude po-
važovat rozhodnutí za špatné.
K této problematice se už jednou vy-
jádřil, když se hlasovalo o usnesení,
které říkalo, že s tou křižovatkou
souhlasíme při dodržení hygienic-
kých limitů. Pokud vyprojektují
takové zábrany, aby byly normy spl-
něné, nic proti tomu nemá, čili
nepodpoří toto usnesení.

Pan Osvald chtěl panu Skopa-
lovi připomenout, že tady nebyl
před 4 lety, když ten Ing. říkal, že
nelze odhlučnit nic, jak lze tomu-
hle věřit? Byl na nějakém zasedání
na Újezdě, kde se jednalo o pře-
ložce Běchovic, tam předložili
projekt, a byl tam též pan Horák
a tam bylo sděleno, že se vůbec
nepočítá na přeložce kolem Bě-
chovic s žádnými hlukovými
opatřeními.

Starosta zkonstatoval, že je
bezesporu pravda, že Běchovice
nejsou návětrnou stranou Prahy
a nejsme ti, kteří mají ten nejčistší
vzduch. Podle vyjádření hygieniků,
největší zátěž pro Běchovice je



malešická spalovna, v jejímž spa-
dovém pásmu jsme my a dokonce
ještě nějaká spalovna, která je
o nějakých 10 km dál. Rozptylová
vzdálenost pro výfukové plyny
a plyny pocházející z dopravy je
odhadovaná asi do 150 metrů. Pan
Skopal tady možná nebyl jako za-
stupitel, je to jeho názor a chtěli
jste ho slyšet.

Petr Požárek bydlí V Okálech
v Běchovicích 1, ale pokud by byd-
lel v Běchovicích 2, tak by mu
vadilo, kdyby tam v rámci hluko-
vého pásma byla stavební uzávěra
a znehodnocené pozemky. Trvá
na dodržení hygienických před-
pisů, pokud by však byly dodrženy,
tak by proti stavbě nebyl, protože
na druhé straně je neudržitelná
průjezdnost na Českobrodské ulici
a chce to také nějakým způsobem
řešit. Takže jestliže ta křižovatka
nesplní hygienické předpisy, tak ji
samozřejmě nepodpoří, ale záro-
veň by chtěl řešit Českobrodskou.

Pan Osvald, upozorňuje, že hrozí
nebezpečí, že obchvat kolem Bě-
chovic bude ucpaný a bude se
jezdit zase po Českobrodské. Čím
více roste doprava tím víc se to
ucpává, každý volí nejjednodušší
cestu. Nechceme tu křižovatku, ale
chceme tu ten obchvat Běchovic
co nejjednodušším způsobem,
který jde řešit asi tak, že se
propojuje s tou jedničkou na krá-
lovéhradeckou, ta je zbytečná.

Paní Kratochvílová si myslí, že
by se mělo vysvětlit, proč vzniká
dojem, že spolu souvisí tyto dvě
stavby jako křižovatka velká dál-
nice a ten obchvat. Spousta
občanů nerozumí, proč jsou tyto
dvě stavby na sobě závislé, proč
nejde dát obchvat místo té velké
křižovatky.

Starosta vysvětlil, jedná se
hlavně o finanční prostředky, které
se věnují do této stavby a křižo-
vatka jako taková je podmínkou.
Jde o to, že současná přeložka je
naprojektovaná i územně pláno-
vací dokumentací i dokumentací
pro územní řízení jako napojení na
křižovatku D511. Ve chvíli, kdyby
se křižovatka D511 nerealizovala,
ať už před nebo po stavbě pře-
ložky 1/12 , tak se nemá 1/12 na co
napojit a dostáváme se do složité

situace, kdy ne, že by nemohl být
realizovaný ten okruh kolem Bě-
chovic 1/12, ale pravděpodobně by
se tato celá realizace významně
zdržela. Sice nás kontaktoval Ing.
Lebeda, s tím, že pravděpodobně
to odvolání dojde k naplnění a že ta
křižovatka jako taková nebude v režii
a že jí ministerstvo shodí. Když se
projednává územní rozhodnutí na ta-
kovouto stavbu, tak se projednává
zhruba půl roku a pak teprve jsou
stanoveny nějaké termíny pro
účastníky řízení. Při rychlosti
stavby, kterou lze vidět na 512 a 513
- most přes Berounku - tam se
práce neuvěřitelným způsobem
zrychlily. Když začínal spolupraco-
vat s občanským sdružením, tak se
uvažovalo, že celá stavba 511 by
měla trvat asi 7 let. Teď je uvažo-
vána doba na 3 roky. Do roku 2015
se dá žádat o dotace z fondu ev-
ropské unie. Ohledně přeložky 1/12
starosta sám nebyl informován.

Dle sdělení Petry Šubrtové exis-
tuje reálný předpoklad, že ŘSD
nemá ani korunu na stavbu SOKP
511 o přeložce seč nikde nic nedo-
četla, je tam též sdělení, že nejvíc se
bude šetřit na protihlukových opat-
řeních.

Starosta informoval, že největší
podíl při sepisování námitek k této
přeložce 1/12 má Lubor Horák a se-
pisovali se velice narychlo. Když se
to sepisovalo, měli tyhle podmínky
všechny na mysli. Od toho, že ta
přeložka bude nějak sklopená, že
má 4 pruhy, že je dost rovná, a že
nebude bránit, aby se na ní jezdilo
poměrně rychle, všechny tyto věci
byly zvažovány a byly tam nějakým
způsobem postiženy, byly připo-
mínky k tomu, aby byly postaveny
poměrně dost masivní protihlukové
zábrany a aby byla rychlost regulo-
vaná pomocí měřičů. Realita byla
taková, že jsme se dozvěděli, a to
pouze díky Luborovi Horákovi asi
14dní před tím, že se územní řízení
bude konat, MČ nebyla vyzvána
jako účastník řízení. Není to chyba
MČ, ale když se chyba stane, sna-
žíme se ji co nejrychleji napravit.
Námitky, které se podaly, byly velice
věcné a velice dobré a budeme se
snažit, aby hlavně ty námitky k pře-
kračování hluku byly realizované.
Je však nutné zkonstatovat, že je

velice složité ovlivnit rozhodování
hlavního města Prahy tak, aby pře-
mísťovala připravované stavby.
Snažíme se opravdu dělat všechno
možné.

Petr Požárek řekl jasně, jestliže
tam nebudou dodrženy hygienické
limity, tak s tím nemůže zásadně
souhlasit.

Ing. Antonín Kočí bydlí na Čes-
kobrodské u Běchovic 2, dcera
musí vycházet o 15 minut dříve
do školy, aby přešla ulici, ale myslí
si, že křižovatka situaci ještě zhorší.
K přeložce 1/12 si myslí, že když ne-
bude křižovatka, tak nebude ani
přeložka, ale jinak žádost podpoří.
Mgr. Jaroslav Svátek sdělil, že velmi
přemýšlel nad touto situací, pře-
mýšlel nad všemi argumenty
a přečetl si všechny petice, ale musí
říci, že z jeho pohledu jej petice ne-
přesvědčila. Nemyslí si, že svět
chodí tak, že nakreslíme jinou zele-
nou čáru, která za nás vyřeší
problémy, které s dálnicí máme. Při-
jde mu nešťastné, jak debata
probíhá a jaké argumenty jsou tady
předkládány. Dostal před sebe papír
se slovy: ,,Víte, co vás čeká?
Za vaším domem se staví mon-
strum, výška stavby je cca 9 m nad
povrchem země a vzdálenost od Va-
šeho domu cca 300 m. Zajímají Vás
podrobnější informace? Například
jak to ovlivní cenu Vaší nemovitosti
a pozemku, životní prostředí, zdraví
Vaše a Vašich dětí?" Mgr. Jaroslav
Svátek sdělil svoji odpověď takto:
"Před mojí školou stojí silniční
monstrum, po kterém projíždí
denně cca 40 tisíc aut, je vzdálené
od mé školy sotva 100 m, nevím,
jak to ovlivní celý areál školy, ale
zajisté to ovlivní životní prostředí
a zejména moje děti, ohrožuje to
zdraví dětí, za které jsem odpo-
vědný, je jich na ZŠ 200 a v MŠ 70,
a ohrožuje to v současné době je-
jich život, protože přecházejí přes
Českobrodskou, která je šílená,
která je nebezpečná. Z mého po-
hledu je pro mě nepřijatelné, aby se
přeložka 1/12 buď zrušila, nebo se
v čase jakkoliv oddálila, já jsem
proti vašemu návrhu."

Pavel Urban by hrozně rád věřikl
těm valům a informacím, co by měly
splňovat, ale moc tomu nevěří, to
znamená, že podpoří sdružení.
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Lubor Horák má pocit, že ten do-
kument co byl napsán za to
sdružení, že je nesrozumitelný. Jak
to vidí napsané, tak to chápe, je to
návrh do plánu územního rozvoje
o tom, aby tam nebyla transevrop-
ská síť, ale aby byla ta transevropská
okolo. Nastěhoval se sem před 10
lety, a to koukali do územního plánu
a křižovatka tam nebyla, nastěhovali
jsme se a v tom okamžiku byl vydán
a byla tam ta křižovatka zakreslena.
Jak to chápe, tak ta silnice byla za-
kreslena jako velký okruh kolem
Prahy, ne jako transevropská síť. Do-
kumentace bude souhlasit se
stávajícím dokumentem územního
plánu. Ať tu křižovatku postaví, od-
hluční a posunou dál, pak je třeba
soustředit se na tu transevropskou.
Připadá mu celé jednání zbytečně
konfrontační, je třeba si uvědomit
stejnou situaci před dvěma roky, kdy
pan Santolík místo, aby sdružení
podpořil a tak podpořil odvolání tak
řekl, já s tím souhlasím, ale oni mě
nepodpoří. Co se týče 1/12, připo-
mínka od sdružení byla jedna jediná.

Starosta chápe, že Lubora Horáka
se to dotýká téměř osobně, opravdu
jsme na všech připomínkách strávili
poměrně dost času a opravdu dost
úsilí to stálo hlavně přelouskat ně-
které dokumentace.

Dále chce starosta zdůraznit,
když byly 22. září vyhotoveny při-
pomínky k urbanistické studii a ta
byla potom zveřejněna na webu MČ,
tak i přesto, že bylo veřejně řečeno,
že se všichni můžou přijít podívat
a zjistit veškeré detaily, o doku-
mentaci se přišli zajímat 3 lidi a byli
pouze z Běchovic 1. Snahou zastu-
pitelů je však i tak dělat pro
Běchovice maximum.

Pan Balík se ptá, co vlastně
Běchovice potřebují. Potřebují tu pře-
ložku, tak se bavme o ní, to že
Českobrodská je jasná, k tomu není
potřeba co komentovat, proč to tady
podsouvat, že když nebude křižo-
vatka tak nebude ani ta přeložka 1/12.
Z jeho principu je ta 511 hotový pas-
kvil, který vůbec nepatří do Prahy.
A pan starosta to chce obhajovat.

Starosta se dotázal, zda má pan
Balík pocit, že by tu křižovatku ob-
hajoval?

Pan Balík sdělil, že ten pocit tak
trochu má, na internetu si něco pře-

četl, je tam takové sdružení, které je
pro ten obchvat kolem Prahy a to
sdružení patří papalášům ze shora a
v tom jednom bodu se dočetl, aby se
na starostu naléhalo, aby splnil to, co
slíbil. Může starosta říct, co jim slíbil?

Starosta nic neslíbil a domnívá
se, že to tam bylo napsáno, aby se
vytvořil nátlak na starostu Běcho-
vic, aby dovolil pokračování
křižovatky. Toto sdružení ho nikdy
nekontaktovalo a nemá vůbec mož-
nost se těmi lidmi setkat.

Petra Šubrtová dodává, že toto
občanské sdružení si pronajímá ně-
jakou firmu, nikde neexistuje
seznam členů toho sdružení. Sta-
rosta neslíbil nikomu nic, veřejně to
říká, že ohledně té křižovatky neslí-
bil nikomu nic.

Pan Balík co se týče té naší spolu-
práce, že byste byli rádi, kdybychom
spolupracovali, ono tomu tak bohu-
žel není, snažil se dostat se na
schůzku, která tady byla ohledně vý-
stavby v Běchovicích jako celku
a panu Horákovi se vůbec nelíbilo,
že bych tam měl přijít. Řekl mu, že ne,
že není třeba, že tam je dost lidí
a chtěl by vědět, proč tam nesměl.

Starosta vysvětlil, že byl Lubor
Horák požádán, aby sestavil pra-
covní skupinu k podání připomínek
pro urbanistickou studii. V té sku-
pině měli být lidé, kteří už delší
dobu spolupracují s MČ a hlavně,
kteří se v minulosti již účastnili
na takovýchto projektech.

Lubor Horák se ohradil, že takto
jak je to prezentováno to neřekl,
pouze řekl, že za sdružení je tam již
za komisi pan Jaroš, pan Kuk a byl
tam i pan Mevald, ale neřekl, že by
pan Balík nesměl přijít. Pan Balík
má telefonický zápis rozhovoru
mezi ním a Luborem Horákem, který
pan Balík přečetl.

Starosta opakovaně zdůraznil, že
se chceme dostat k hlasování
o usnesení.

Pan Osvald ještě dodává k pro-
jevu pana Mgr. Jaroslava Svátka, že
to, co tady citoval dost dramaticky,
to vzniklo před 6 lety jako reakce na
informaci, že vedle našich baráků
bude tato hrůza a občanské sdru-
žení nemá tolik peněz, aby si mohlo
tisknout nové materiály.

Mgr. Jaroslav Svátek zkonstato-
val, že ani hlasitější mluvou se

argumenty nestávají silnější a mrzí
ho, kam celá debata směřuje.

Pan Lněnička bydlí jak v Běcho-
vicích 1 tak v 2 a domnívá se, že
přeložkou se to zhorší, tak kolik lidí
tady bude dál bydlet. Když se to
zhorší jak v 1 tak v 2, tak tu ti lidé
bydlet nebudou.

Starosta přednesl návrh usnesení.
Petr Požárek k tomu ještě podo-

tkl, co se stane, když souhlasem se
zrušením křižovatky, zrušíme i ob-
chvat kolem Běchovic. Pan Mevald
navrhl tento hlasovatelný návrh do-
plnit o bod, že pověřujeme pana
starostu, aby začal územně jednat
o přeložce 1/12 jako o samostatné
stavbě, která by měla splňovat pat-
řičné limity a samozřejmě vyřešila
dnes už neúnosnou dopravu na sil-
nici Českobrodská, dle jeho názoru
je to oddělitelné a občanské sdru-
žení to bude podporovat. Starosta
sdělil, že bude toto usnesení přijato
a posláno na magistrát hl.m. Prahy
a vyvine veškeré úsilí, aby nebyl
projekt přeložky 1/12 zastaven nebo
ohrožen, kdyby se křižovatka nere-
alizovala
Hlasování:
pro: 7 proti: 1 zdržel se: 4
Zdrželi se: František Pošmura, Petr
Požárek, Jiří Klůna, Jan Skopal
Proti: Mgr. Jaroslav Svátek
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 590
v příloze tohoto zápisu

5. Návrh na připomínky ke kon-
ceptu územního plánu hlavního
města Prahy týkající se napojení
Beranka

Byla vyhlášena krátká technická
přestávka ke kontrole nahrávacího
zařízení

Starosta informoval, že se jedná
o napojení ulice ve Žlíbku k dálnici
D 11 formou křižovatky, která by měla
vzniknout na 3. kilometru dálnice D11
Hradecká. Je to jedna z možností jak
získat přístup na D11 a odklonit tak
nákladní dopravu z katastru Běchovic
přes Horní Počernice. V současné
době je počítáno s připojením severní
variantou severně od tělesa dálnice
D11.Tato varianta je nicméně dost ne-
reálná, protože v tomto místě má
postavenou provozovnu LINDE,
na komunikaci, která mu patří má již
závoru a navíc je tato komunikace
z hlediska parametrů již dnes nevy-
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hovující. Z toho důvodu se MČ
ve spolupráci s Horními Počernicemi
snaží, aby přiměla projektanty i odbor
územního plánu hl. m. Prahy k reali-
zaci takzvané jižní varianty připojení
ulice Ve Žlíbku k dálnici D 11 a tím
tedy i zrealizování připojení na samo-
statnou komunikaci. Pro představu:
teď momentálně je v areálu výzkum-
ného ústavu zaměstnáváno zhruba
3000 lidí, dle vyjádření zainteresova-
ných podnikatelů je stávající ústav
na třetině možného stavu. V sou-
časné době se intenzivně jedná
o tom,že bude v areálu opět povolena
opět výstavba a tato výstavba by měla
umožnit vznik nových pracovních
míst. Vzhledem k tomu, že areál je
na trati mezi Prahou a Kolínem, tak
se stávají zaměstnateli i mimopraž-
ských zaměstnanců. Případné
zvýšení počtu pracovních míst vy-
volá i zvýšení počtu automobilů
a v případě,že by se tohle stalo, tak to
Běchovice neutáhnou. Proto se sna-
žíme tuhle variantu prosadit a nechat
jí zaznamenat do územně plánovací
dokumentace s výhledem toho, že
areál se bude dále rozvíjet. Jiří Klůna
podotkl, že se MČ snaží se docílit od-
klonu nákladní dopravy z centra
Běchovic a pokusit se následně tak
i ve chvíli, kdy tady vznikne přeložka,
umístit na všechny strany Běchovic
dopravní značení se zákazem vjezdu
nákladních vozů nad 6 tun. Pan Me-
vald se ptá na vyšší identifikaci ulici
ve Žlíbku, a starosta upřesňuje, že
je pokračováním ulice Mladých
Běchovic?

Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 591
v příloze tohoto zápisu

6. Návrh na připomínky ke kon-
ceptu územního plánu hlavního
města Prahy týkající se sjezdů
na komunikaci Českobrodská

Starosta informuje, že u stávají-
cího návrhu křižovatky 511 územní
plán jako takový nepočítá se
zachováním napojení s ulicí Česko-
brodská na těleso Štěrboholské
radiály. Proto je doporučeno zacho-
vat napojení formou paralelních
větví na Štěrboholskou do centra
a z centra.
Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování:
pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 592
v příloze tohoto zápisu.
7. Návrh připomínek ke konceptu
územního plánu hlavního města
Prahy, týkajících se křižovatky DIA-
MANT

Starosta sdělil, že se jedná o pro-
blematiku, která je v územním
plánování řešena už několik let, do-
kumentace řeší odvedení dopravy
z výzkumných ústavů přes území,
které je za Vinicí. Tato varianta od-
vedení dopravy z výzkumných
ústavů je jedna z variant, kterou by-
chom viděli jako jednu z těch
nejžádanějších, protože stávající
zátěž bude stoupat, zejména osobní
doprava.

Pokud by osobní doprava měla
jezdit přes Běchovice, bude záko-
nitě docházet k zácpám. Proto jako
druhou variantu odklonění do-
pravy severní části Běchovic
a z Horních Počernic je navrho-
váno propojení se stávajícím
mostem na Vinici a propojení přes
přes křižovatku Vinice na stávající
štěrboholskou radiálu. Pan Mevald
se dotázal, zda je kalkulováno se
skutečností, že Vinice bude odříz-
nuta. Starosta sdělil, že si v těchto
případech vždy vybíráme mezi va-
riantou špatnou a ještě horší, ale
mělo by se ze 2/3 ulehčit stávají-
címu stavu. Na dotaz pana Balíka
starosta odpověděl, že připojení
křižovatky Vinice by mělo mít dva
přívody dopravy, první by měl re-
spektovat stávající ulici
Podnikatelskou a druhá je stáva-
jící komunikace, která vede
k výzkumným ústavům a měla by
vyústit mezi vinickou zástavbou
a xaverovským hájem.

Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 593
v příloze tohoto zápisu.

Paní Balíková vznesla dotaz na
parkovací dům, který by měl být po-
staven na místo uhelných skladů.
Starosta sdělil, že připomínka MČ
k nevhodnosti této stavby byla
uznána. Prozatím bylo dohodnuto
to, že by parkoviště mohlo být umís-
těno za tratí. Místo parkovacího
domu tam bude zeleň. Paní Balíková

opakuje, že požadavek zněl, aby
tam byla zeleň místo té výstavby.
Starosta sdělil, že požadavek byl
vzat na vědomí a dále upozornil, že
zástavba centra Běchovic jako ta-
ková se projednává od průběhu
roku 2003 a již v té době byly uči-
něny kroky, které vedly tehdejšího
stavitele k návrhu, že by centrum
mělo dostat jiný ráz. MČ v minulých
letech podpořila, aby se to stavělo
a aby byl zbourán statek. Byla uza-
vřena smlouva budoucí na směnu
tohoto pozemku za byty. Pro MČ je
získat byty jiným způsobem velice
složité, po dlouhém jednání se po-
dařilo směnit pozemek za 8 bytů
v hodnotě cca 5 mil Kč. Pokud by
MČ chtěla v tomto místě zřídit park,
tak by přišla o cca 25 mil Kč a mu-
sela by vynaložit nemalé prostředky
na rekultivaci pozemku a dále pak
každoročně vysoké částky na
údržbu. Paní Balíková podotýká, že
peníze nejsou všechno, zdraví je
přednější. Nemusel by to být ně-
jaký extra park, stačilo by, aby tam
byla stezka pro cyklisty. Co se
stane, když developer nebude mít
peníze, mohlo by se taky stát, že by
se ty byty vrátily a byla by tam
místo stavby zeleň. Starosta se do-
mnívá, že tato představa není
reálná. Jednání trvalo delší dobu
a byty byly získány levněji než by
byly běžně v prodeji.

Občan z pléna se ptá, jestli by
nešlo do všeho toho vložit křižo-
vatku na Dubeč, nebo kruhový
objezd. Starosta sdělil, kdyby se
podařilo realizovat rozšíření křižo-
vatky, ať už o kruhový objezd nebo
jakékoliv napojení, udělali by tam
odkladiště ke stavbám a tomu
chtěla MČ zabránit.

8. Návrh na změnu funkční
struktury ÚMČ
Starosta sdělil, že se jedná

o změnu funkční struktury úřadu
MČ, resp. o převod jednoho funkč-
ního místa z odboru správy majetku
a investic do odboru ekonomic-
kého, a to zaměstnance pro
zajištění správy majetku.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 594
v příloze tohoto zápisu.
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9. Návrh na rozpočtové změny
MČ Praha - Běchovice

Starosta informoval, že MČ Praha -
Běchovice každoročně rozděluje
vratku daně z příjmu na některé po-
ložky ve svém rozpočtu. Momentálně
je potřeba navýšit položky dohod
o provedení práce a mzdových pro-
středků. Jedná se o běžné operace.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 8 proti: 0 zdržel se: 4
Zdrželi se: Michal Jiřík, Ing. Petr Kos,
Miloš Jaroš, Jan Skopal
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 595
v příloze tohoto zápisu.

10. Návrh na zřízení odborné
interaktivní učebny

Mgr. Jaroslav Svátek sdělil, že
škola obdržela mimořádné dotace
ze státního rozpočtu, které je třeba
utratit do konce roku. Jedná se
o připravený projekt, jehož realizace
lze teď urychlit.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 1
Zdrželi se: Mgr. Jaroslav Svátek
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 596
v příloze tohoto zápisu.
Byla vyhlášena krátká přestávka
pro záznam

11. Návrh MČ Praha - Běchovice
na pořízení změny územního plánu
hl.m. Prahy u části pozemků parc.č.
1280/1 o výměře 70117 m2, 1280/2
o výměře11454 m2, 1280/4 o výměře
49647 m2, 1280/5 o výměře 935 m2,
1280/7 o výměře 231 m2, 1284/1 o vý-
měře 9435 m2, 1288/1 o výměře 6082
m2,1290/1 o výměře 97484 m2 a 1291/2
o výměře 992 m2 v k.ú.Běchovice z LR
(lesní porosty) a NL (louky a pastviny)
na OB (čistě obytná)

Starosta zdůraznil, že se jedná
pouze o části pozemků, jde o zvět-
šení části pozemků obytného
funkčního využití v oblasti Vinice.
Michal Jiřík sdělil, že s návrhem ne-
souhlasí, navrhuje posečkat
a nastavit regulativy v rámci studie
rozvoje Běchovic. Dále mu není
jasné kolik metrů se bude měnit
pro MHMP a kolik pro soukromého
vlastníka. Starosta odpověděl, že
regulativy se budou pohybovat sa-
mozřejmě ve stejných intencích,
které jsou tam dosud povolené.

K dotazu na zaměření v metrech lze
pouze konstatovat, že při návrhu
územního plánu se nedělají geome-
trické plány, které by jediné mohly
určit přesnou rozlohu na metry.
Návrh zahrnuje z poloviny pozemky
Agrotrade a z poloviny pozemky
hlavního města Prahy.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování:
pro: 7 proti: 2 zdržel se: 3
Zdržel se: František Pošmura, Ing. Petr
Kos, Martin Jech
Proti: Miloš Jaroš, Michal Jiřík
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 597
v příloze tohoto zápisu.

12. Návrh na uzavření dodatku
ke smlouvě o úvěru na dokončení
financování výstavby mateřské
školy Běchovice

Starosta informuje, že MČ získala fi-
nance pro dokončení MŠ a bude
proto možno z velké části umořit úvěr.
Hlasování:
pro: 9 proti: 0 zdržel se: 3
Zdrželi se: Michal Jiřík, Ing. Petr Kos,
Miloš Jaroš
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 598
v příloze tohoto zápisu.

13. Návrh na zapracování urbanis-
tické studie MČ Praha - Běchovice
do konceptu územního plánu hlav-
ního města Prahy

Starosta sdělil, že už to v minu-
losti bylo probíráno. Občané mají
možnost seznámit se s návrhem
podoby, který máme zpřístupnění
asi týden, kde bylo dokresleno par-
koviště.
Byla vyhlášena přestávka pro kontrolu
technického zařízení.

Starosta opakovaně upozornil, že
nahrávací zařízení vykazuje chyby
funkčnosti. Starosta podával vy-
světlení k návrhu urbanistické
studie a odpovídal na dotazy ob-
čanů. K tomuto bodu vznikla dlouhá
diskuze.

Starosta přednesl návrh usnesení.
K návrhu podal protinávrh Michal

Jiřík a navrhuje doplnit bod II., a)
o větu: "... ale nenavrhovat změnu
územního plánu v tzv. lokalitě
Běchovice - jih.
Hlasování o protinávrhu:
pro: 3 proti: 0 zdržel se: 9
Zdrželi se: Petr Požárek, Pavel Urban,

Mgr. Jaroslav Svátek, Ing. Antonín
Kočí, Ing. Ondřej Martan, Jiří Klůna,
Jan Skopal, František Pošmura
Protinávrh nebyl přijat.
Hlasování o návrhu:
pro: 7 proti: 2 zdržel se: 3
Zdržel se: František Pošmura, Ing. Petr
Kos, Michal Jiřík
Proti: Miloš Jaroš, Martin Jech
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 599
v příloze tohoto zápisu.

14. Návrh na schválení strategic-
kého plánu rozvoje městské části
Praha - Běchovice včetně podrobné
koncepce nového využití zelených
ploch městské části Praha -
Běchovice

Starosta vysvětlil, že se jedná o uce-
lený textový koncept urbanistického
rozvoje, který bude k dispozici
na ÚMĆ k nahlédnutí.
Hlasování:
pro: 9 proti: 1 zdržel se: 1
Zdržel se: Miloš Jaroš
Proti: Martin Jech
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 600
v příloze tohoto zápisu.

V 22:17 hod odešel Michal Jiřík, na-
dále je přítomno 11 zastupitelů.

V 22:19 odešel Ing. Antonín Kočí,
nadále je přítomno 10 zastupitelů.

15. Informace a různé
• Starosta informoval o zařízení vý-
sadby zeleně u CSS Běchovice. Jedná
se o pás zeleně hrazené z grantu.
• Starosta dále informoval o získání
peněz na pročištění koryta spodní
části Rokytky, starosta bude toto čiš-
tění prosazovat i proti případnému
mínění útvaru ochrany přírody MHMP
• Starosta sdělil, že v plánovaném
otevření ordinace dětského lékaře
v nové budově MŠ, dojde k průtahu,
zpoždění je způsobeno tím, že tato
část budovy není zatím zkolaudována.
• Miloš Jaroš se ptá, zda je pravda, že
stavba nového domu bude realizována
mezi silnicí a CSS Běchovice. Starosta
odpovídá, že se zatím pouze uvažuje
o výstavbě polyfunkčního centra s vy-
užitím pro lékaře, knihovnu, služby,
bude dbáno na zasazení do prostoru.
• Jiří Klůna žádá, aby se řešilo parko-
vání aut v ulici Do Újezdu u budovy nové
MŠ, situace je skoro kritická, mohlo by
dojít lehce k nehodě. Starosta se bude
snažit, aby tento stav byl napraven po-
mocí svislého dopravního značení.
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• Pan Osvald se ptá, zda by okolo
parku Běchovice nešla postavit pro-
tihluková stěna. Starosta upozorňuje,
že po dobu monitorovacího období
není možné v parku ani v jeho uspo-
řádání cokoliv měnit. Do budoucna lze
toto vzít v úvahu při návrzích řešení
na další využití, spíše se asi bude uva-
žovat o výsadbě vhodného živého
plotu.
• Pavel Urban vznesl dotaz na kame-
rový monitorovací systém, a to
v souvislosti s přepadením dětí minulý
týden. Starosta odpovídá, že jedna ka-
mera s napojením na MP stojí cca
750 tis Kč. MČ je zařazena do plánu
na příští rok, kdy jsou plánovány 3 ka-
mery - na křižovatce Českobrodská -
Mladé Běchovice, u budovy ÚMČ
a u areálu CHANOS.

Zasedání bylo prohlášeno za ukon-
čené v 22:32 hodin

Termíny řádných zasedání
zastupitelstva MČ budou vždy
předposlední středu v měsíci.
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Kurz pro začátečníky (od 11. 1. 2010 od 18:30 - 20:00)

Kurz pro mírně pokročilé (od 11. 1. 2010 od 20:15 - 21:45)

Kurz pro začátečníky (od 12. 1. 2010 od 19:30 - 21:00)

Cena za pár 2900,- Kč (studenti a učitelé 10% sleva)

Výuka:
Polyfunkční dům
Staroújezdská 2300
Újezd nad LesyStyle

Taneční a pohybové studio

TANEČNÍ PRO DOSPĚLÉ / SEZÓNA 2010

e-mail: tanecni-ujezd@seznam.cz
Tel.: 603 493 667 www.tanecni-ujezd.cz

inzerce

přání občanům

Městská část Praha - Běchovice
přeje všem svým obyvatelům

pokojný a úspěšný
rok 2010
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Jako po každé zdařené akci
informujeme občany, kteří stále ne-
věří, že se v obci něco děje.
V sobotu 5. 12. 2009 se uskutečnila
každoroční „Mikulášská besídka“.

Svitem moderních světel spolu s
mlhovými efekty se vytvořila nádherná
předvánoční atmosféra, ve které
mohly děti soutěžit a sledovat připra-
vený program. Parket roztančily naše
roztleskávačky „Včelky“, kterým k na-
cvičení sestavičky stačily pouhé čtyři
cvičební hodiny (pod vedením Petry
Jandusové a Kamily Dömeové). Za to,
že se mohly předvést v plné kráse,
patří velké díky Janě Šírové a Aleně
Charouzkové. Ke svému vystoupení
přidaly pokřik pro místní fotbalový
team „Běchovičtí sršni“. Dále přišli na
řadu artisté pana Vrby. Žonglování

a práce s kruhy jim šla úžasně.
Kus práce předvedly opět děti, které si
připravily originální módní přehlídku
s úvodním tanečním vystoupením
Marka Sviderského a Štěpánky
Dömeové. Program byl proložen sou-
těžemi, které měly většinou vánoční
motiv. Došlo i na zdobení vánočních
stromků spolu s krášlením velkých
kartónových domků. Zdobilo se prostě
vše, a spolu s prostory „Sportovního
centra“ za svitu vánočních řetězů, svě-
týlek a zpěvu vánočních koled
Štěpánky Dömeové, Marka Svider-
ského a Tramy Tham Thi chyběl už jen
Mikuláš, čert a anděl. Dočkali se však
všichni, a místo jednoho čerta byli tři.
To bylo něco. Ještě, že se mohli
hříšníci vykoupit písničkou nebo bás-
ničkou. Slavnostní ukončení se
odehrálo za zvuků hlasitého a nád-

herného ohňostroje, které doprová-
zelo vypouštění létajících lampiónů
štěstí. Velké poděkování patří opět
sponzorům, díky kterým jsme mohli
zakoupit nový skákací hrad pro ne-
jmenší a další výbavu pro nastávající
akce.Sponzory tentokrát byli: pan Sta-
nislav Kočí, David Žaloudek –
Dodávky.com, s. r. o., fa IPEX spol. s r.
o., Petr Požárek, fa STARKON
PRAHA GROUP s. r. o. – pan Vrko-
slav, pan Jiří Malina – M-Cyklus,
fa SPYRON s. r. o., DX auto Praha
s. r. o. a paní Ivana Kafková za firmu
Coca-Cola České republiky. Děkuji
také panu Janu Jechovi, který je vždy
pohotový a dovede zachránit každou
blížící se pohromu.V neposlední řadě
patří dík všem maminkám a tatínkům,
kteří pomohli při organizaci a účastnili
se příprav programu.

Kamila Dömeová

mikulášská
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inzerce

kultura

Sedím opět, jako každý rok, nad
adventním věncem a přemýšlím nad
téměř uplynulým rokem 2009. Ještě
mi doznívají v mysli dětské hlasy ze
slavnostního vyhodnocení literární
soutěže pro děti v knihovně „Napište
pohádkový příběh do deseti vět,
nebo báseň o šesti verších“.

Přiznám se, že jsem měla obavy
z malého zájmu dětí. Měla jsem obavy,
že nebudou s nadšením psát a pře-
mýšlet, když mají dost psaní ve škole,
že raději ve volném čase hrají různé
hry na počítači, než psát pohádky.
Vím, že paní učitelky mou snahu určitě

podpořily, ale stejně jsem napjatě če-
kala na 19. 11. 2009, kdy měly děti
práce odevzdat. První pohádku ode-
vzdal malý šestiletý předškoláček
Marek Velíšek. Byla napsána velkými
tiskacími písmeny a byla krásná…

Od té chvíle jsem věděla, že tato
aktivita knihovny má smysl. Pak při-
bylo dalších 24 pěkných příběhů
a 11 básniček.

Největším problémem bylo pro děti
omezení délky příběhu, ale vyřešily to
po svém – dohodly se na platnosti 10
souvětí a malé překročení limitu je
možné. Hodnocení dětských výtvorů
bylo obtížné, i když jsem si pozvala na
pomoc odborníky ze základní školy.
Bylo moc těžké určit devět nejhezčích
příběhů, když všechny byly hezké.
Ale soutěž je soutěž! Nakonec jsme
vybrali patnáct nejlepších, protože máme
více prvních, druhých i třetích míst.

Všichni dostali knížku, barevná pera
na další psaní a sladkost. Ocenili jsme
ale všechny děti, protože si to zaslouží
za svou odvahu, nápaditost, vtip a fan-
tazii. Rodiče jistě děti podpořili a
občas i trochu pomohli, ale dětská
bezprostřednost, představivost a prav-
divost byla cítit z každého příběhu
a básničky. V knihovně si můžete
na výstavce všechny práce přečíst.

Jeden z pěkných příběhů, který je
jak z pera Františka Nepila, vám posí-
lám k adventnímu očekáváni Vánoc
a k přemýšlení nad „DUCHEMVÁNOC“.

Já si říkám, že ten rok 2009 byl
docela dobrý…

Přeji klidné vánoční dny volna, po-
hodu v rodinách, radost dětem
a těšení na každičký den roku 2010.

Věra Santolíková
knihovnice

Den pro dětskou knihu v knihovně a také něco o Vánocích

Vánoční duch
(Petra Kořínková 11 let)

Když se jednou ráno probudíte
a je prosinec, řeknete si, že musíte
nakoupit dárky, uklidit, koupit stro-
meček, ozdobit stromeček a řeknete
si, že v žádném jiném měsíci tolik
věcí dělat nemusíte, no a když se vy-
dáte do města, třeba do hlavního
města České republiky, tedy
do Prahy, přijde Vám jako byste byli
v pohádce. Všude svítí světýlka, vá-
noční ozdoby, kamkoli se ohlídnete
tak uslyšíte vánoční koledy a plno
pobíhajících lidí s taškami. Ještě
jsem zapomněla dodat: tohle v jiném
měsíci neuvidíte!!! Vyndáte ze sklepa
vánoční ozdoby na stromeček, a děti
se hned hádají, kdo ho ozdobí.
Vy mezitím se vydáte poklidit
a ozdobit celý dům, koupíte vánoč-
ního kapra, vyndáte ze skříně
vánoční ubrus a ubrousky, nádherné
skleničky a tak dále. Je dvacátého
čtvrtého prosince večer, večeře je už
na stole a děti se nemohou dočkat
co je čeká pod stromečkem, když
zazvoní zvoneček, děti se rozlétnou
honem, honem ke stromečku. Roz-
balují jeden dárek za druhým a vy
jen vidíte jejich jiskřičky v očích a jste
hrozně šťastný!!!

Tak už chápete? Nechtěla jsem
vyprávět o vánočním duchu jako
o takovém, ale o tom, že na Vá-
noce se každý změní a je jako
malý. A řekněte mi, Vy to děláte
taky, že jo!!!

PARKETY A PLOVOUCÍ PODLAHY
prodej, pokládka, renovace

čištění koberců

Praha 9 - Újezd nad Lesy, Načešická 1492
tel./fax: 281 971 284, mobil: 603 523 210

e-mail: zidkova@tiscali.cz
www.agelena-parket.com

Agelena - Z. Zídková

LEVNÉ SKLADY – NAJDEŠ TADY

Menší skladové prostory nedaleko Úval u Prahy,

cca 100 – 600 m2, nezateplené a větší

odstavné plochy. LEVNĚ pronajmeme.

Tel.: 608 773 259.
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Ráno 14.11. začalo jako každé jiné.
Děti chodily do školky a ještě netušily
jaké dobrodružství je toho dopoledne
čeká. Ostatně ani paní učitelky nic ne-
tušily. Po svačince se děti učily o tom
co dělají zvířátka v zimě. Která spí a
naopak, která se k zimnímu spánku ne-
ukládají a musí si shánět potravu, aby
neumřela hlady. Děti vykřikovaly jed-
no přes druhé jak a proč těmto zvířát-
kům my lidé pomáháme. Sbíráme oře-
chy, žaludy, kaštany, sušíme seno a tak
podobně. Po povídání o zimním spán-
ku si děti zarecitovaly ještě básničku o
ježkovi, který se před zimou schoval do
listí a vyrazily ven na naši zahradu, aby
se proběhly a zacvičily si na čerstvém
vzduchu. Z šatny jsme vyrazili všich-
ni rovnou k vrátkům na zahradu, když
vtom volá Matyáš s Adámkem: „Paní
učitelko, paní učitelko, našli jsme je-
žečka, je chycený u plotu a nemůže
ven!“ Paní učitelka přispěchala ke klu-
kům, aby hned zjistila, co se vlastně
děje. A opravdu, uviděla malého je-
žečka, který se nemohl hýbat protože
byl zamotaný do provázku. Zvířátko
tedy vyprostila pomocí nůžek. Ježeček
byl moc malý a ve volné přírodě by zimu
rozhodně nepřežil. Rozhodli jsme se
proto, že se o něj do jara postaráme.
Nadšení dětí bylo obrovské. Měli jsme
pocit, že jsme si o ježečka předchozím
vyprávěním o doslova řekli… A tak za-

čalo naše nyní již měsíční pečování o
Ježuru, jak ho děti samy pojmenovaly.
Udělali jsme mu domeček v dřevěné
krabici s otvory na dýchání. Dovnitř,
místo peřinky, jsme mu nasypali suché
listí a kousky látky a do rohů přidali dvě
mističky na jídlo a pití. Je to malý šikula.
Má se k světu. Baští masíčko ze psí
konzervy – dětem se moc líbí, jak
mlaská a funí při jídle. Moc toho ale ne-
naběhá, spíš naopak, přibývá na váze
a pospává, aby nabyl sílu. Přibližně
před týdnem nás ale pěkně vylekal.
Když jsme ráno otevřeli školku, hned
jsme se na ježečka šli podívat. On ale
ležel na boku a vůbec se nehýbal. Až
poté, co jsme silně zahýbali bedýnkou,
se Ježura probral a vypadalo to, že se
hodně rozzlobil, kdo a proč ho ruší v
klidném spánku. Schoulel se do klu-
bíčka, zhluboka si odfouknul, protáhl
se, položil na druhý bok a v klidu spal
až do druhého dne. To ho na nohy po-
stavil znovu hlad! V těchto, ještě po-
měrně teplých dnech, máme Ježuru
schovaného v zahradním domku, ale
na chladnější období ho přestěhujeme
do sklepa, kde bude mít dostatečnou
teplotu a klid.

Děti jsou pyšné na svůj dobrý skutek
a poctivě Ježuru kontrolují, samozřej-
mě za ostražitého dohledu paní učite-
lek. Naučily se vše o zvycích ježků a
jejich životě. Vědí, že ježci jsou hmy-

zožraví, ale psí konzervy jim moc chut-
nají, že nesmí pít mléko ani jiné teku-
tiny, pouze vodu. Jablíčka nejedí, ani
je nenosí na bodlinkách a na žížalách
a červech si naopak moc pochutnají.
Na podzim se ukládají k zimnímu
spánku. Zahrabají se do země a listí.
Na to, ale aby přežili musejí mít do-
statečnou váhu, asi jeden kilogram. Až
přijde jaro, slavnostně pustíme našeho
Ježuru do přírody a budeme doufat, že
nám přijde ukázat svoji budoucí rodinku.

Na závěr si pojďte s námi povědět
básničku o tom našem ježečkovi:

Kam se ježek v zimě schoval?
Neklouzal se, nesáňkoval.
Zahrabal se do listí,
od té chvíle spí a spí.
Zahrabal se do země:
"Lidičky, vzbuďte mě,
až zavoní fialky,
zapískají píšťalky."

Hana Sojková

MŠ Beruška

Jak děti z MŠ Beruška zachraňují ježečka
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život školy

Na základě získaného grantu
od MŠMT v rámci rozvojového pro-
gramu Podpora environmentálního
vzdělávání výchovy a osvěty ve ško-
lách v roce 2009 měli žáci možnost
zúčastnit se čtyř studijních expedic
do různých míst naší země.

Každá expedice byla zaměřena te-
maticky a sledovala přímý kontakt dětí
s přírodou, ověření nových informací
v daných lokalitách, návštěvu nových
míst, pozorování daných ekosystémů,
ale také třeba poznání svých kama-
rádů v jiných situacích než ve škole,
zasmát se a odpočinout si od běžných
povinností.

Při první expedici jsme měli mož-
nost obdivovat Krkonoše – jedny
z našich nejkrásnějších hor. Relaxo-
vali jsme při práci na čerstvém
vzduchu, chodili na túry a v lesích hráli
ekologické hry. Pozorovali jsme seme-
náčky náletů, určovali stáří stromů
z letokruhů a zamýšleli se nad délkou
života okolních lesů, lidskými genera-
cemi a odpovědností člověka předávat
toto bohatství dalším potomkům.

Druhou expedici jsme směřovali
na Třeboňsko, kraj rybníků, a sledo-
vali vodní ekosystémy. Tekoucí voda
Nežárky, stojatá voda rybníků, všudy-
přítomné mokřady a rašeliniště nám
poskytly mnoho zajímavého materiálu
ke studiu. Určovali jsme pH vody

z řeky, a po návratu do Prahy srovná-
vali s pH zdejší vody. Učili jsme se
biologickým nákresům s popisem vy-
braného místa, např. břeh Nežárky,
pozorovali tandemový let vážek, vodní
měkkýše, poznávali pro nás nové rost-
liny, např. rojovník a mech rašeliník.
Pracovali jsme ale také třeba s kera-
mickou hlínou, pozorovali večerní
oblohu dalekohledem a navštívili kul-
turní památky.

Třetí expedice nás vrátila do Krko-
noš. Ekosystém hor a lesů jsme
rozšířili o návštěvu Ekologického
muzea ve Vrchlabí zaměřeného
na místní květenu, živočichy a ende-
mity. Prohlédli jsme si expozici
horského potoka a příjemně popoví-
dali s naším průvodcem. Naslouchali
jsme také vyprávění o těžkém životě
místních lidí v Muzeu řemesel, a vy-
zkoušeli si svou zručnost při výrobě
vánočních ozdob ve sklárně v Poniklé.

Řetězec výprav s environmentál-
ním zaměřením jsme zakončili expedicí
do míst, která člověk negativně ovlivnil
svojí činností. Žáci měli možnost na-
příklad konfrontovat nepostradatelnost
chemického průmyslu v našem světě
a zanechání ekologických zátěží pro
další generace.Ve Spolaně Neratovice
nás seznámili s různými technologiemi
při odbourávání chemických odpadů,
bezpečnostními prvky a symbiózou ta-

kového podniku s nedalekým chráně-
ným územím. Na Kladensku jsme
navštívili haldy vzniklé po těžbě uhlí, a
na třech místech sledovali stupně jejich
rekultivace. V Tuchlovicích se na haldě
ještě pracovalo, v Libušíně byla již po-
rostlá plevely a v Rynholci vzrostlými
stromy. Pochopili jsme změny v krajině,
ke kterým muselo dojít a ubezpečili se,
že člověk má snahu napravit škody, jež
svou činností způsobil.

Martin Brabenec
zástupce ředitele školy

ZŠ a MŠ Praha-Běchovice
cestuje s EVVOu

Docela skutečný
příběh o tom, jak jsme
se všichni smáli, a jak
jsme všichni pomohli

Na začátku listopadu proběhlo
u nás ve škole Podzimní běsnění.
Po škole ten den běhali skřítci, lesní
víly, strašidýlka, kostlivci a dýňáci.
Vesele skotačili, zpívali a soutěžili.
A kdo vyhrál? No přece všichni!

Akce pokračovala 5. a 6. listo-
padu prodejní vernisáží dětských
prací a výtvorů. Umělecké skvosty si
za drobný obnos odnesli rodiče, pra-
rodiče, učitelé a mnohdy i děti
samotné. Počátečný drobný obnos
se stále zvětšoval, zvětšoval a na-
růstal, až dorostl do obrovských
rozměrů.

Vybrali jsme neuvěřitelných
10 806 Kč, které pošleme na Na-
daci dětské onkologie.

Vám všem patří dík!
Eva Horáková

výlet

2. společný výlet
Maxov 20. – 22. 11. 2009

V pátek 20. 11. jsme se všichni
sešli v 16 hodin u běchovického
úřadu, kam pro nás přijel nám známý
autobus. Jen co jsme se pěkně usa-
dili, mohli jsme vyrazit směr Maxov.
Pan řidič nám pustil pohádku Spy kids
3 – konec hry, aby cesta rychleji ubí-
hala. Po příjezdu na naši chatu jsme
se ubytovali do pokojíčků a cápo Mar-
ťas nás rozdělila do dvou oddílů.
Menší děti byly Ovečky a ti starší si ří-

kali Bobečci. Pak už na nás čekala
šlichtovařka Gába, která nám spo-
lečně s Heduš zaplnila bříška teplou
večeří. Když jsme se napapali, zahráli
jsme si hru na Prase, která nás
všechny moc baví. Po dlouhé cestě a
hrách jsme byli tak unavení, že jsme
šli načerpat síly na další den do po-
stýlek.
Ráno po rozcvičce jsme se nasnídali
kakaa a rohlíku s medovým máslem,

a vyrazili na procházku po okolí. Došli
jsme až na farmu, kde jsme si pro-
hlédli koně, husičky, slepice, ovečky a
prasátka.Výlet zabral celé dopoledne,
a všem pořádně vyhládlo. Takže jsme
byli rádi, že jsme se vrátili a naoběd-
vali se sekané s kašičkou.

Během poledního klidu, zatímco
my kreslili zvířátka, která jsme viděli
na farmě, pro nás Dýdý s Mašťákem
připravili stopovanou, kterou zajímavě
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oživili tím, že zpřeházeli otázky. Po-
slední lístek jsme si museli zasloužit –
střelbou ze vzduchovky. Museli jsme
trefit plechovku, pod kterou byl scho-
vaný poslední úkol. Oběma oddílům
se dařilo, a tak jsme se dozvěděli, že
až přijdeme na chatu, máme pěkně
pozdravit Marťase. Splnili jsme, pře-
vlékli se a vrátili se zpět do jídelny, kde
jsme společně oslavili narozeniny Bel-
linky a Tadeáška.Tancovali jsme, hráli
hry a bavili se. Když přišel čas, dostali
jsme večeři a na chvíli jsme mohli jít
do pokojů. A jaké nás čekalo překva-
pení...? No přeci bojovkááá! Někteří
jsme se báli víc, někteří míň, ale byla
krásně zakončená. Poslali jsme totiž
lucerny přání. Všem se to moc líbilo.
Potom už byl čas jít na kutě, abychom
byli ráno zase pěkně čilí.

Po snídani jsme šli ven na hřiště,
kde jsme si udělali rozcvičku. Tento-
krát jsme ji pojali spíše zábavně –
zapínali jsme počítač a šli do školy.
Pak jsme hráli spoustu her – Na hada,
Rybičky, rybičky, rybáři jedou a další.
Tyto aktivity nám vydržely skoro celé
dopoledne, které jsme zakončili pro-
cházkou na okraj lesa, kde jsme si
zazpívali Za Marie Terezie a obědem,
ke kterému jsme měli rizoto. Víkend
nám utekl jako voda, a my si museli
začít balit věci a dát chatu do původ-
ního stavu. Jen co jsme to všechno
zvládli, přijel pro nás autobus a odjeli
jsme zpět domů za rodiči. Po cestě
jsme se dívali na pohádku, takže nám
uběhla jako mávnutím kouzelného
proutku.

Výlet se nám všem moc líbil, a už
se těšíme na další společnou akci,
která se bude konat v únoru...!

Karča a Máťa
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Tak máme starý rok a Vánoce ús-
pěšně za sebou. Věřím, že jste si je
všichni užili podle představ a strávili
jste chvíle svátečního klidu a pohody
v kruhu svých nejbližších. Dovolte mi,
abych Vám všem popřál do Nového
roku hodně úspěchů, spokojenosti
a hlavně zdraví. Je to totiž ta nejdůle-
žitější věc, kterou můžeme mít.
Samozřejmě, že jako fotbalista přeji
hodně sportovních úspěchů našim
Sršňům. Ať mají fotbal rádi, hrají ho,
baví je a mají z něj radost.

Když se ohlédnu za uplynulým
rokem, myslím si, že můžeme být
jenom spokojeni. Máme v soutěžích
PFS přihlášena tři mužstva (muži,
starší a mladší přípravka), naše na-
děje z Fotbalové školičky hrají soutěž
MINI Star a podařilo se nám zkonsoli-
dovat mužstvo starších žáků, které je
formou halových turnajů a chystaných
přátelských zápasů připravováno Fili-
pem k přihlášení do mistrovské
soutěže mladšího dorostu PFS na se-
zonu 2010–11. Podařilo se nám díky
TJ Sokolu Běchovice, a hlavně pana
Matouška, zajistit trenérské licence pro
trenéry naší mládeže. Všichni zúčast-
nění koncem listopadu absolvovali
školení na OFS Kladno, kde úspěšně
složili závěrečné zkoušky. Gratulujeme!

Do budoucna je zde jistota kvalifi-
kovaného přístupu ke svěřencům,
vedení tréninků a samotné přípravy
malých fotbalových Sršňů.

A co nás v letošním roce čeká? Jen
ve zkratce. Díky rozšíření počtu muž-
stev bude na prvním místě stránka
materiálová. Nové dresy, tréninkové
pomůcky, účasti na turnajích, a další
věci, které nás v průběhu sezony pře-
kvapí (společenské akce pro fotbalisty
na závěr sezony, mikulášské či vá-
noční posezení...). Dále pokračovat
v náboru nových fotbalistů do našich
mužstev všech kategorií, které máme
aktuálně aktivní. Počínaje březnem
bychom chtěli uspořádat řadu náboro-
vých akcí zaměřených na dívky
ročníků 1999, 2000, 2001 k sestavení
dívčího družstva. V měsíci červnu
uspořádat 2. ročník turnaje pro mladší
přípravky „Běchovický sršeň“ a v srpnu
2. ročník turnaje pro starší přípravky
„PETR“.

Věřím, že nás v těchto aktivitách
budete nadále podporovat, a hlavně
příjdete v hojném počtu podpořit naše
svěřence.

VÝSLEDKY MLADÝCH
SRŠŇŮ
ŠKOLIČKA
V neděli 8. 11. se naši nejmenší
zúčastnili halového turnaje
pořádaného SC Běchovice.
Postupně se utkali s mužstvy:
FK ADMIRA PRAHA 3 : 0
PRAGIS SATALICE 0 : 1
BOHEMIANS 1905 1 : 0
FK KLÁNOVICE 2 : 3
SK ÚVALY 1 : 0
AFK SPARTAK KBELY 0 : 0 p. 2 : 0

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA
Mistrovská utkání:
BĚCHOVIČTÍ SRŠNI
SOKOL LIPENCE 0 : 7

BĚCHOVIČTÍ SRŠNI
FK KLÁNOVICE 1 : 5

INFERNO PRAHA
BĚCHOVIČTÍ SRŠNI 15 : 0

Přátelská utkání:
BĚCHOVIČTÍ SRŠNI
AC SPARTA PRAHA (dívky) 0 : 10

SK SLAVIA PRAHA
BĚCHOVIČTÍ SRŠNI 3 : 2

Halové turnaje:
14. 11.Turnaj SC Běchovice za účasti
těchto mužstev a s výsledky:
Čechie Smíchov 0 : 1
SK Poříčany 0 : 1
Bohemians 1905 0 : 2
FK Klánovice 0 : 0 p. 1 : 2
Kablo Kladno 0 : 2
Sokol Šestajovice 1 : 0
Celkově naši borci obsadili šesté místo
se ziskem 4 bodů a skore 1 : 6

29. 11. Zimní liga
SC Běchovice
SK ARITMA PRAHA
0 : 13

STARŠÍ PŘÍPRAVKA
Mistrovská utkání:
BĚCHOVIČTÍ SRŠNI
SK STŘEŠOVICE C 1 : 4

SK CITADEL DOLNÍ CHABRY
BĚCHOVIČTÍ SRŠNI 7 : 0

BĚCHOVIČTÍ SRŠNI
AC SPARTA PRAHA (dívky) 0 : 3

Přátelská utkání:
SOKOL DOLNÍ POČERNICE
BĚCHOVIČTÍ SRŠNI 2 : 2

Halové turnaje:

28. 11. Zimní liga SC Běchovice
SK ČESKÝ BROD 3 : 10

ÚJEZD n. L. A 3 : 20

STARŠÍ ŽÁCI
Halový turnaj SC Běchovice

Za účasti mužstev FK METEOR VIII
A, FK METEOR VIII B, SK CITADEL
DOLNÍ CHABRY, FK ŘEPORYJE, BĚ-
CHOVIČTÍ SRŠNI A, BĚCHOVIČTÍ
SRŠNI B.

Pro mnohé kluky to byla po dlouhé
době, a pro některé vůbec poprvé,
soutěžní fotbalová akce. Kluci bojovali
jako lvi a našemu áčku uteklo 3. místo
pouze o dva góly!

Oddílové okénko

sport
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Víceúčelová hala Sportovního
centra již funguje v plné kapacitě.
Při vstupu do haly vaši pozornost
upoutá nově zřízená recepce v kom-
binaci oranžové a černé barvy, což
jsou nové barvy sportovního centra
a logo složené z úvodních písmen
názvu centra – SCB. Na zemi je polo-
žena krytina napodobující fotbalový
trávník. Celý prostor je uzpůsoben tak,
aby návštěvník ihned po vstupu nabyl
dojmu sportovní a také trochu rodinné
atmosféry. Zde si můžete osobně
u správce areálu dohodnout Vaše ná-
vštěvy sportovišť podle termínové
listiny. Samozřejmostí je také občer-
stvení v podobě chlazených i teplých
nápojů.

Hala Vám poskytne prostor k těmto
kolektivním sportům – malá kopaná,
florbal, odbíjená a košíková. Dále
1 kurt na tenis, 2 kurty na badminton.
V malém sále si můžete zahrát stolní
tenis nebo si zacvičit. Cvičení pro ženy

různých věkových kategorií probíhá
pod vedením zkušených trenérek.
Pro maminky a tatínky s caparty je k
dispozici cvičení pro rodiče s dětmi již
od 2 let (!) buď pod vedením trenérek
TJ Sokolu Běchovice nebo občan-
ského sdružení Rarášek.

Pro návštěvníky sportovních akcí je
plně k dispozici velmi efektivně řešená
tribuna, která pojme až 150 diváků a je
z ní ideální pohled na hrací plochu.
Ta je opatřena mantinely a společně
s tribunou vytvářejí dokonalou spor-
tovní arénu. Již koncem listopadu
začala realizace umisťování reklam-
ních tabulí vyrobených jednotnou
technologií tak, aby vznikl dojem pest-
robarevného atraktivního celku.

Sportovní centrum Běchovice

Plánované akce
SC Běchovice:
LEDEN
9., 10., 16., 23., 30. 1.
Zápasy Zimní ligy pro kategorie
Mladší a Starší přípravky

17. 1.
Turnaj o pohár SCB ve florbale pro
muže

19. 1.
Halový turnaj fotbalových školiček
MINI Star

ÚNOR
6. 2.
Turnaj „Zlatá síť“ v nohejbale
pro muže

13., 14., 20. 2.
Zápasy Zimní ligy pro kategorie
Mladší a Starší přípravky

27. 2.
Halový turnaj fotbalových školiček
MINI Star

Podrobné informace k chystaným
akcím obdržíte osobně ve SCB,
na webových stránkách SCB nebo te-
lefonicky. Těšíme se na Vaši účast !

sport
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KDE:
NZDM Autobus, Českobrodská 1, Praha-Běchovice
v areálu Staré pošty, BUS 250,109,261 – zastávka
Běchovice.
KDY:
Každý čtvrtek od 17.00–18.30 hod., první lekce
4. února 2010.

CENA:
2 200 Kč za půl roku. Záloha 500 Kč při podání přihlášky. Zbytek kurzov-
ného bude splatný do 20. února 2010.

UKÁZKA ZDARMA
6. 1. proběhne ukázkový workshop v NZDM Autobus, start v 18.00 hod.

JAK SE MOHU PŘIHLÁSIT?
PŘIHLÁŠKY jsou ke stažení na www.neposeda.org v sekci NOVINKY
a VZDĚLÁVÁNÍ.
Vyplněné přihlášky posílejte na e-mail vzdelavani@neposeda.org nejpo-
zději do 15. ledna 2010, společně se zálohou. Vaše dotazy a formu platby
dohodne koordinátorka Alice Pechová na tel. čísle 733 685 911.
Kurz se otvírá při minimálním počtu 6 přihlášených.
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Kdyby Bůh existoval, na co bych se ho zeptal?
Vím, že člověk dnešní doby, co žije

v Praze a má slušnou práci, nebo
slušnou školu, nemá času nazbyt. Hla-
vou se honí, co všechno by se dalo
ještě stihnout, a jak málo času na to
máme. Termíny se kupí a když to ne-
udělám, neudělá to za mě nikdo. Jistě
každý máme úkoly naléhavé, které je
nutné splnit. Ale přeci jenom, ruku na
srdce: není mezi těmi naléhavými
věcmi, něco, co není tak důležité - pro
náš život? A to velice důležité, avšak
nyní ne tak naléhavé, stojí někde
v koutku bez povšimnutí?

V hektickém světě není čas na hle-
dání odpovědí na vele-důležité, řekl
bych až životně důležité otázky, jako
zda existuje Bůh, nebo proč jsou
války, nemoci a smrt, nebo co se se
mnou stane, až zemřu? Jestli lze vy-
budovat šťastnou rodinu nebo k čemu
církev?

Je to problém naší společnosti, že
býváme žalostně připraveni na krizové
situace? Kolik je třeba povodní? Kolik
třeba silných smrští? Krachů na bur-
zách? Mrtvých na silnicích? Těžce
nemocných, abychom si uvědomili, jak

důležité je být připraven?
Dobrá rada zní: „Štěstí přeje při-

praveným!“ Buďme připravení na
život, až se objeví krize, krach nemusí
být tak velký. Pokusme se najít odpo-
věď na vaše životní otázky.

Zveme všechny, kdo se chtějí
účastnit diskuze na téma křesťanství.
Zejména vítáme skeptiky a pochybo-
vače. Přijmete od nás pozvání na
večeři? Po dobré večeři následuje
krátká přednáška k základním křes-
ťanským tématům. Po ní pokračujeme
rozhovory u stolů. Můžete se dozvě-
dět o čem je vlastně křesťanství.
Udělejte si vlastní názor. Je křesťan-
ství vůbec zajímavé a má co dát
i současnému člověku? Pokud se Vám
tento způsob zalíbí, můžete se roz-
hodnout celý Kurz Alfa s námi
absolvovat. První přednáška je totiž
naprosto nezávazná. Úterý 2.2. 2010
naproti první zastávky z Černého
Mostu - Na Chvalech – Špejchar
v 18:30.

Kurzy Alfa (www.kurzyalfa.cz) znají
lidé v desítkách zemí. Navštívilo je
přes 10 milionů lidí a pochází z Anglie.

Většina lidí na nich oceňuje zábavnou
formu, hluboké myšlenky a oslovující
témata. Náplní Kurzů Alfa je strávit
příjemně večer a dozvědět se něco
více o křesťanské víře. Je vhodný pro
začínající křesťany i hledající. Celý
kurz se skládá z deseti večerů a pří-
jemného víkendu stráveného s přáteli.
Kurzy Alfa jsou zdarma a podává se
při něm lehké občerstvení a nealko
zdarma.

Z důvodu upřesnění počtu jídel se,
prosíme, zaregistrujte na první před-
nášku: horni.pocernice@umc.cz,
nebo tel: 603 786 706 R. Novotný Po-
řádá: Evangelická církev metodistická,
Křovinovo náměstí 12, Praha 9 –
Horní Počernice, www.umc.cz/hopo

Mgr. Radislav Novotný

KURZY ANGLIČTINY V BĚCHOVICÍCH
I v druhém pololetí pokračují kurzy anglického jazyka.Výuka v malých skupinách podle úrovně znalostí účastníků
(začátečníci, mírně pokročilí, pokročilí). Příznivé ceny, kvalifikovaní lektoři.Termín II. semestru: únor 2010 – červen 2010.
Více informací na www.neposeda.org/vzdelavani. Kontakty: 733 685 911, vzdelavani@neposeda.org

NZDM AUTOBUS
Program na LEDEN - ÚNOR
11. 1. Vás zveme na koncert
kapel Wichrzhor (psychofolk –
punk Česká Třebová) a Apol-
lyon (Hard rock Běchovice).
Koncert proběhne od 17.00
hodin. VSTUP VOLNÝ. Přijďte
podpořit začínající umělce!

6. 1. proběhne BEZPLATNÝ
ukázkový WORKSHOP STREET
DANCE v NZDM Autobus, start
v 18.00 hodin.

21. 2. proběhne Meziklubový
turnaj ve VYBÍJENÉ.
Turnaj se koná v tělocvičně
Sportovního centra Běchovice
na ulici Richtrova od 12.00 do
18.00 hodin. Přihlášení jsou
kluby Pacifik, K09, Jižní pól a
samozřejmě Autobus. Přijďte si
zahrát nebo podpořit své fa-
vority. Přihlášky v klubu
Autobus.

inzerce
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Program RC Koloběžka
na leden a únor 2010

„přijďte si k nám pohrát a pobavit se“

NOVINKA – Klubík KOLEČKO od února (úterý 9.00–12.00 hodin)
příprava na mateřskou školku, pro děti od 2 let bez rodičů. Cena: 400 Kč.
Permanentka na 5 vstupů: 1800 Kč k vybrání do 2 měsíců). Počet dětí je omezen.
Klub pro rodiče s dětmi (středa 10–12 hodin)
Pravidelné středeční setkávání se s dětmi a rodiči. Hrajeme si, zpíváme si, kres-
líme si a je nám spolu dobře. Zveme Vás, přijďte si také pohrát a popovídat.
Hudební škola YAMAHA (čtvrtek) - nové pololetí začíná v únoru
*9.00 ROBÁTKA / 4–18 m. *10.00 KRŮČKY / 18 m.–3 r. *11.00 KRŮČKY / 3–4 r.
Výtvarné dílny pro nejmenší (pátek)
nové kurzy začínají 5. února (poslední hodina 4. června)
MALOVÁNKY - ml. děti s rodiči (do 3,5 let) od 10–11 hodin
Cena 2250 Kč (15 lekcí + 1 zdarma)
BABY SIGNS – semináře znakové řeči pro rodiče
SO 16. 1. (10.00–12.00 hod.) a PO 22. 2. (9.30–11.30 hod.)
Kurz vede lektorka Míša Ehrenbergerová.
V rámci zajímavých besed se zajímavými lidmi PŘIPRAVUJEME kurz
ZDrSEM STANDARD, 42hodinový kurz, ve kterém se naučíte poskytovat první
pomoc. Jeho úspěšní absolventi získávají akreditaci Ministerstva školství ČR
„Zdravotník zotavovacích akcí pro mládež a dorost“. Termín: březen 2010
Cena kurzu je 4 000 Kč. (Přihlášky a zálohu 3 000 Kč vybíráme do 31.1. 2010)
Kreativní kurzy Andrey Janotové
PEDIG – pátek 5. 2. od 18.00 hodin (350 Kč)
ŠPERKY Z KORÁLKŮ – pátek 26. 2. od 18.00 hodin (280 Kč)
KURZ MASÁŽE DĚTÍ A KOJENCŮ – cena 900 Kč
V rámci zajímavých besed se zajímavými lidmi PŘIPRAVUJEME
semináře Mgr. Berty Burkoňové (spec. pedagog)
KRESLENÍ NÁS BAVÍ – PO 11. 1. (10.00–12.00)
Chcete vědět víc o vývoji dětské kresby? Nejste si jisti, zda kresba Vašeho dítěte
odpovídá věku? Nevíte, jak motivovat ke kreslení? Nebaví Vás jen tak si čmárat?
Chybí Vám nápady? Chcete vyzkoušet něco nového? Cena semináře: 180 Kč.
MYSLÍM, TEDY JSEM – PO 25. 1. (10.00–12.00)
Chcete vědět víc o myšlení a řeči? Zajímá Vás, jak spolu řeč a myšlení souvisí.
Nejste si jisti, zda komunikační dovednosti Vašeho dítěte odpovídají věku. Ne-
víte, jak podpořit rozvoj řeči a myšlení. Chybí Vám nápady a chcete vyzkoušet
něco nového? Cena semináře: 180 Kč.
Veškeré dotazy a informace Vám zodpovíme na tel. č. 733 182 520 či e-mail:
kolobezka@neposeda.org, kolobezka.dasa@email.cz nebo je najdete na
www.neposeda.org/kolobezka

Pomoc a podporu
v situaci, ve které nevíte
jak dál, najdete v Běcho-
vicích a v Újezdě!

Pokud máte problémy s prací, byd-
lením, financemi, v rodině, v za-
městnání, chcete vědět, jakou fi-
nanční podporu v nepříznivé situaci
můžete získat od státu, jaký druh ro-
dičovské si zvolit, či se potřebujete
poradit v právním problému, obraťte
se na poradenský servis
PORSE.

Pomůže Vám se v situaci zoriento-
vat a poradíme, co dále dělat. Servis
je určen všem, kteří si se svou situ-
ací nevědí rady a nemohou si dovo-
lit placeného poradce.
Najdete nás: Pondělí 14.00–17.00
hod. a úterý 14.30–16.30 hod. v Bě-
chovicích na adrese Mýtní 73, 190 11
Praha-Běchovice (v prostorách ZŠ
Běchovice).

Středa 11.00–15.00 hod.na adrese
Středisko osobní hygieny, Živonín-
ská 1630, Praha-Újezd nad Lesy.

Své dotazy můžete konzultovat i na
tel. č. 733 765 615 pro dotazy pouze
ve středu, na tel. č. 739 491 633 pro
dotazy v ostatní dny nebo e-mailem
na adrese porse@neposeda.org.
Před navštívením servisu se telefonicky
či osobně objednejte. Možné je indivi-
duální setkání v jinou než pevně sta-
novenou dobu.

www.neposeda.org,
Českobrodská 1, Běchovice

DOUČOVÁNÍ ŽÁKŮ ZŠ
V průběhu celého školního roku
2009/2010 nabízíme individuální
doučování žáků ZŠ z matematiky,
českého a anglického jazyka, po do-
hodě i dalších předmětů. Cena lekce:
200 Kč. Doučování probíhá v budově
ZŠ Běchovice. Více informací na
http://www.neposeda.org/vpp/mi-
moskolni.php, tel: 733 685 911,
vzdelavani@neposeda.org
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